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Slavíme dnes svátek sv. Václava, prvního skutečně křes�anského
knížete naší země, který se nespokojil pouze s tím, že přijal křest,
a tím se stal křes�anem, ale usiloval o to, aby své křes�anství do
důsledku žil. V jeho společenském postavení to znamenalo, že
usiloval nejen o to, aby ve svém osobním životě důsledně násle-
doval Krista, ale zároveň i o to,
aby se křes�anství  stalo nor-
mou života co největšího
počtu lidí,  zejména těch,
kteří měli v našem teh-
dejším státě významný
vliv.

Naše země byla v té
době teprve na počátku
svých křes�anských dě-
jin, kdy ještě probíhal
boj mezi nově přijíma-
ným křes�anstvím a mezi
starým pohanským
způsobem života, který
mnoha mocným té doby
vyhovoval. Jestliže se
svatý Václav rozhodl ja-
ko panovník pro důsled-
né prosazování křes-
�anství, musel vědět, že
narazí na tvrdý odpor
a navíc, že vlastní bratr
Boleslav využije situace
a postaví se do čela opo-
zice. Z toho všeho vidí-
me, že jeho postavení
bylo velmi obtížné, a že
k tomu, aby ho dobře
zastával, bylo třeba
rozhodnosti a velké od-
vahy.

Svatý Václav ve svém
úsilí vytrval až k oběti
života. A dá se říci, že
pro prosazení křes�an-
ství v naší zemi nejvíce
vykonal svou mučed-
nickou smrtí. Možná,
že to byla právě jeho
smrt, která způsobila
v našem tehdejším stá-
tě konečný odklon od
pohanství a definitivní
přijetí křes�anství. Uvědo-
mil si to jistě i Boleslav, když

tři roky po smrti sv. Václava nechal přenést jeho tělo do kostela
sv. Víta na pražském Hradě. To se totiž stalo velkým podnětem
k jeho celonárodní úctě. Čechy se tím zařadily mezi významné
národy Evropy, které nejen přijaly křes�anství, ale měly i své ná-
rodní světce.

Svatováclavská úcta nás potom pro-
vázela celými našimi dějinami

a vyhlášením dnešního dne
za státní svátek se k němu
přihlásila i dnešní doba,
která se jinak snaží mít
s křes�anským nábožen-
stvím co nejméně společ-
ného. Svým způsobem se
však dá říci, že jsme nyní
v podobné situaci jako
v době sv. Václava. On se
tehdy rozhodoval, s kým
se spojí ve větší nadná-
rodní celek a vybral si
Jindřicha Ptáčníka, po-
zdějšího zakladatele cí-
sařské dynastie. Jeho roz-
hodnutí bylo správné a
přijal ho nakonec i Bole-
slav. V době rozhodování
však stál Boleslav v čele
opozice, která se přikláně-
la k bavorskému vévodovi. 

My jsme se také v ne-
dávné době rozhodovali
mezi tím, zda máme
vstoupit do Evropské
Unie či nikoliv. Nakonec
zvítězil názor požadující
vstup a zdá se, že to bylo
rozhodnutí, které je pro
nás výhodné, i když za to
musíme na druhé straně
platit stejně jako ostatní
státy, částečným omeze-
ním své suverenity.
Je však důležité, aby-
chom nepřicházeli s práz-
dnou a přinesli také svou
trošku do mlýna. Prosme
sv. Václava, aby svou pří-
mluvou u Boha u nás

v dnešní době zachoval to,
co s takovou obětí  ve své do-

bě budoval. 

Kázání Pátera Jiřího Máry při mši svaté v kostele sv. Prokopa 
ve Vamberku ve sváteční den - Den české státnosti



Ze zasedání Rady města Z veřejného zasedání
Zastupitestva města

VamberkRada města Vamberk se na
svém 91. zasedání dne 23.
srpna 2006 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z 90.

zasedání RM.
2) Schvaluje výši nájemného za

m2 v bytech města s platností
od 1. 1. 2007 dle z. č. 107/
2006 Sb. ve výši 18,75 Kč pro
byty I. kategorie, 15,13 Kč pro
byty se sníženou kvalitou II.
kategorie a 9,48 Kč pro byty se
sníženou kvalitou IV. kategorie.
Od 1. 1. 2007 se již nevybírá
nájemné za zařizovací předmě-
ty v bytě a jejich nákup se
s okamžitou platností zastavuje.

3) Jmenuje paní Miroslavu Šust-
rovou vedoucí Krajkářské školy
od 1. 9. 2006 a stanovuje jí plat
dle platných předpisů.

4) Pověřuje pracovní skupinu vý-
běrem vhodného automobilu
pro potřeby Pečovatelské služ-
by a požaduje předložení návr-
hu do 6. 9. 2006.

5) Stanovuje plat ředitelce MŠ
Tyršova 280, Vamberk a ukládá
starostovi a tajemníkovi zú-
častnit se předávání funkcí me-
zi odvolanou a nastupující ře-
ditelkou.

6) Promíjí nájemné za červenec
a srpen 2006 panu Jiřímu Hejz-
larovi v č.p. 19 Tyršova z důvo-
du stavebních úprav znemož-
ňujících užívání uvedených
prostor.

7) Odkládá projednání zveřejnění
záměrů prodeje pozemků měs-
ta do příští RM a požaduje k to-
muto stanovisko pracovníka
odboru správy majetku a roz-
voje města.

8) Schvaluje dohodu o ukončení
pronájmu v Tyršově ulici č.p.
260 k 31.8.2006 - kosmetické
služby, paní Denisa Vrátilová.

9) Schvaluje dohodu o ukončení
nájemní smlouvy k bytu č. 6
v 2. NP domu č.p. 37, Jůnova
ulice s paní Petrou Trejtnaro-
vou k datu 31. 8. 2006.

10) Schvaluje stažení výpovědi
z nájmu  bytu v č.p. 37 pa-
nem Martinem Halbichem
z důvodu prodloužení doby
oprav domu do kterého se
bude stěhovat.   

11) Postupuje žádosti paní Vlasty
Šimerdové a paní Evy Malé,
o přeměnu pozemkových par-
cel na stavební, pracovníkovi
odboru správy majetku a roz-
voje města s tím, že budou
posouzeny při projednávání
změn územního plánu města.

12) Bere na vědomí žádost pana
Jaromíra Lásky o předkupní
právo k nemovitosti č.p. 260,
Tyršova ulice a odkládá ji ja-
ko bezpředmětnou, nebo�
město s prodejem tohoto ob-
jektu neuvažuje.

13) Bere na vědomí výslednost
práce Městské policie za mě-
síce červen a červenec.

14) Jmenuje zapisovatele a jejich
náhradníky v okrskových vo-
lebních komisích pro volby
do zastupitelstva obce ve
dnech 20. a 21. října 2006.

15) Schvaluje zastupitele pana
Josefa Šlezingera oddávají-
cím pro den 16. 9. 2006.

16) Schvaluje výjimku z počtu za-
psaných dětí v MŠ Tyršova
280 pro školní rok 2006/2007
na 26 dětí v první, 28 ve dru-
hé a 28 ve třetí třídě.

17) Schvaluje pana Jaroslava Cha-
loupku jako žadatele o uza-
vření nájemní smlouvy na byt
č. 1, umístěný v 1. NP byto-
vého č.p. 360, ulice Jůnova,
Vamberk.

18) Schvaluje pronájem suterén-
ních prostor v Městském klu-
bu Sokolovna paní Věře
Ptáčkové a paní Jitce Uhlířové
od 1. 10. 2006 a ukládá ve-
doucí odboru správy majetku
a rozvoje města připravit ná-
jemní smlouvu.

19) Bere na vědomí stížnost na
provozování kiosku u restau-
race Helgoland a jelikož obsa-
huje již známé informace za-
kládá ji do složky této kauzy.

20) Schvaluje uzavření nájemní
smlouvy k bytu v č.p. 52
Janáčkova ulice se slečnou
Veronikou Šafářovou a to na
dobu určitou do 31. 3. 2007.
V případě dodržovaní splát-
kového kalendáře na dlužné
nájemné a řádné placení dal-
šího nájemného bude nájem-
ní smlouva prodloužena na
dobu neurčitou.

Rada města Vamberk se na
svém 92. zasedání dne 6. zá-
ří 2006 usnesla:
1) Schvaluje plnění usnesení z 91.

zasedání RM.
2) Bere na vědomí zprávu o pře-

dání funkce ředitelky v MŠ
Jugoslávská a doporučuje za-
stupitelstvu města schválit na-
výšení rozpočtu pro sloučené
MŠ o vyplacené odchodné bý-
valé ředitelky.  

3) Schvaluje zakoupení vozu
Citroën Berlingo pro Pečovatel-
skou službu ve Vamberku na le-
asing, v rámci nabídky Auto
Moto Centrum Petráček, s. r. o.
Ústí nad Orlicí a v souladu se
schváleným rozpočtem § 43140. 

4) Vyslovila důrazný nesouhlas
s postupem stavebních úprav
MŠ Jugoslávská pro potřeby
Domu dětí, trvá na dodržení
termínu a ukládá stavebnímu
technikovi zajistit protokolární
převzetí díla.

5) Na základě posouzení na místě
samém rozhodla nedoporučit
prodej těchto pozemků  z ma-
jetku města: části pozemků č.p.
162/1,  849/2 a 163 v k.ú.
Merklovice a pozemku č.p.
643/97 v k.ú. Vamberk.

6) Pověřila místostarostu města
účastí na valné hromadě spo-
lečnosti Krematorium Jaroměř,
a.s., konané 7. 9. 2006. 

7) Bere na vědomí hodnocení MŠ
Jugoslávská vypracované dle
zk. 561/2004 Sb. vypracované
v důsledku sloučení s MŠ
Tyršova, Vamberk.

8) Projednala zápis z finančního
výboru č.3/2006 a na základě
jeho doporučení schvaluje ode-
psání nevymahatelných pohle-
dávek v plné výši.

9) Bere na vědomí možnost pro-
nájmu místnosti bývalého
skladu CO v budově SDH
Vamberk a souhlasí se zveřej-
něním pronájmu v případě
souhlasu SDH.

10) Bere na vědomí vyhodnocení
bezpečnostní situace v katast-
ru města Vamberk a doporu-
čuje zveřejnění podstatných
informací ve Vambereckém
zpravodaji.

11) Bere na vědomí výslednost
práce městské policie za mě-
síc srpen 2006 a ukládá
městské policii postupovat
v případě prodeje živočiš-
ných produktů na náměstí
dle dopisu ředitele Krajské
veterinární správy Hradec
Králové.

12) Pověřila místostarostu města
účastí na setkání absolventů
MŠ Láň, Rychnov nad Kněž-
nou dne 26. 9. 2006.

13) Bere na vědomí odvolání pa-
na Luboše Fredeho proti roz-
hodnutí stavebního úřadu
a dopis téhož pro radu města.

14) Projednala dopis ředitele
Krajské veterinární správy
Hradec Králové ohledně pro-
deje živočišných produktů na
náměstí ve Vamberku a kon-
statovala, že podmínky
v něm uvedené se na náměstí
nedají zajistit a proto uložila
městské policii prodej těchto
produktů na náměstí neu-
možnit.

Zastupitelstvo města Vam-
berk se na svém 25. veřej-
ném zasedání dne 4. září
2006 usneslo:
1) Schvaluje návrhovou komisi ve

složení: Vratislav Sokol, Jaroslav
Brodina, Ing. Václav Preclík.

2) Schvaluje "Rozbory rozpočtu"
za I. pololetí 2006.

3) Schvaluje "Změny rozpočtu" č.
2 rok 2006 v návaznosti na
skutečnost.

4) Schvaluje prodej:
a) stavební parcely č. st. 990
v k. ú. Vamberk o výměře 20 m2

za cenu 100,- Kč/m2 Martinu
Němcovi, který vlastní garáž,
která je na parcele postavena, 
b) části pozemku ve zjednodu-
šené evidenci - původ pozem-
kový katastr č. 806 v k. ú.
Peklo nad Zdobnicí manželům
Dřeveckým (prochází jejich po-
zemkem) za cenu podle
"Kritérií" tj. 75,- Kč/m2,
c) domku č. 271 se stavební par-
celou č. st. 59 o výměře 304 m2

a pozemkovou parcelu č. 99/1,
druh pozemku zahrada, o výmě-
ře 258 m2 (s tím, že bude použit
pro bytovou výstavbu), vše v k.
ú. Vamberk, panu Jiřímu Dlab-
kovi za cenu 125 000,- Kč,
d) části pozemkové parcely
č. 943/5 v k. ú. Vamberk man-
želům Vídeňským za cenu  pod-
le "Kritérií" 75 ,- Kč/m2 (souse-
dí s jejich pozemky),
e) pozemkové parcely č. 702/
16 o výměře 165 m2 v k. ú.
Vamberk Janu Chaloupkovi a
Zdeňku Ehlovi za cenu podle
"Kritérií" 75,- Kč/m2 (vede mezi
pozemky v jejich vlastnictví -
jde o zcelení areálu),
f) pozemkových parcel č. 1771/16
o výměře 72 m2, č. 1771/17 o vý-
měře 67 m2, č. 1771/18 o výměře
123 m2, č. 1771/19 o výměře
31 m2, č. 1771/20 o výměře 11 m2

a 1771/21 o výměře 121 m2,
všechny v k. ú. Vamberk, za cenu
podle "Kritérií" 75,- Kč/m2 vlastní-
kům sousedních parcel.

5) Schvaluje: 
a) Obecně závaznou vyhlášku
města Vamberk č. 1/2006,  kte-
rou se mění a doplňuje obecně
závazná vyhláška města Vam-
berk č. 4/2003 ze dne 15. prosin-
ce 2003, o místních poplatcích,
b) Obecně závaznou vyhlášku
města Vamberk č. 2/2006, kte-
rou se mění a doplňuje obecně
závazná vyhláška města Vam-
berk č. 1/2003 ze dne 28. dub-
na 2003, o nakládání s komu-
nálním odpadem na území měs-
ta Vamberk.

6) Neschvaluje souborné stanovis-
ko ke konceptu Územního plá-
nu města Vamberk.

Ing. Josef Martinek, CSc.  
místostarosta města  

Ing. Jiří Mazúch
starosta města

OZNÁMENÍ 
Město Vamberk nabízí pro-

nájem bytu o velikosti 1 + 2,
I.kategorie,  plocha  76 m2

v nově zrekonstruovaném
objektu čp. 37 v Jůnově ulici
ve Vamberku.

Město Vamberk požadu-
je předplacení nájemného
23 000,- Kč, tj. na 7 měsíců
a 18 dnů, po uplynutí této
doby bude nájemné placené
měsíčně 4 100,- Kč.  

Bližší informace podá Soňa
Mandausová, tel. 494 548
129 nebo Ing. Eva Forejt-
ková, tel. 494 548 116.



ZPRAVODAJ 3

PROTOKOL
o losování pořadí kandidátních listin na hlasovacím
lístku pro volby do Zastupitelstva města V A M B E R K
dne 20. a 21. října 2006:

Pořadové číslo Kandidátní listiny volební strany

1. Strana pro otevřenou společnost
2. Česká strana sociálně demokratická
3. SNK Evropští demokraté
4. Komunistická strana Čech a Moravy
5. Občanská demokratická strana
6. Křes�anská a demokratická unie - Československá strana lidová

Losování se uskutečnilo na základě § 12, písm.c) zákona č.
491/2001 Sb. o volbách do zastupitelstev obcí, a o změně a do-
plnění některých dalších zákona dne 25. srpna 2006 za přítom-
nosti Ing. Josefa Šlechty, CSc., Ing. Evy Forejtkové a Milady
Novákové.

Ing. Josef Šlechta, CSc. 
tajemník městského úřadu

Kompostovatelný odpad
Vážení občané
Firma VAMBEKON s.r.o. Vamberk

bude opět organizovat svoz zeleně,
spadaného listí, staré trávy, větví, či
jiného kompostovatelného odpadu.
Ve dnech 6.11.2006 až 8.11.2006 bu-
dou na území města postupně roz-
místěny velkoobjemové kontejnery v
těchto místech.
Pondělí 6.11.2006           
ul.Fibichova(u kolejí)          
ul.Vrabcova (u Krsků)      
ul.Jůnova (hasiči)                              
Bačinka (křižovatka)           
17.listopadu
Úterý 7.11.2006                    
ul. Pekelská (Krajka)               
Na Drahách (AQUAservis)      
Peklo n. Z. (bytovky)              
Peklo (u Bednářových)            
Helouska (panelka)                  
Středa 8.11.2006
Na Struhách(trafostanice)
ul. Polská, Bulharská                          

ul. Kollárova (dvouletky)
Merklovice (u obchodu)
Merklovice (u Chrastilů)
Merklovice (točna u lesa)

Kontejnery budou přistaveny v da-
ný den od 12.00 hod - do 18.00 hod.
Žádáme občany, aby pořezané větve
nakrátili cca na 1m z důvodu mani-
pulace a skladování! Znovu upozor-
ňujeme, že se jedná pouze o kompo-
stovatelný odpad!

Nebezpečný odpad
Dne 4.11.2006 proběhne ve spolu-

práci s firmou EKOPART s.r.o. mobil-
ní sběr nebezpečného odpadu. Bude
proveden zastávkovým způsobem, při
kterém vozidlo zastaví v určený čas
na níže uvedených stanovištích v ob-
ci, kde budete moci odpady obslu-
hám vozidla odevzdat.
Přehled stanoviš� v obci:
1. ul. Lidická - stavebniny VASPO

8.00 -  8.10
2. ul. Jůnova - hasičská zbrojnice

8.15 -  8.25

3. Sebranice - u kapličky                
8.30 -  8.40

4. náměstí Dr. Lützowa - horní 
náměstí 8.45 -  8.55

5. ul. Jiráskova - konzum                
9.00 -  9.10

6. Merklovice - pohostinství
9.15 -  9.25

7. Merklovice - u Chrastilů              
9.30 - 9.40

8. Merklovice - prostor pro otáčení 
autobusů 9.45 - 9.55

9. Husovo náměstí - u kašny
10.00 - 10.10

10. ul. Janáčkova - autobazar REKI   
10.15 - 10.25

11. Podřezov - trafostanice               
10.30 - 10.40

12. Smetanovo nábřeží - u vrátnice 
VASPO 10.45 - 10.55

13. křižovatka Na Drahách, 
ul. Krajkářská 11.00 - 11.10

14. Peklo nad Zdobnicí - bytovky      
11.15 - 11.25

Žádáme občany, aby své odpady pře-
dem neodkládali na stanovištích , ale
předali je přímo posádce svozového
vozidla v určenou dobu z důvodu bez-
pečnosti a ochrany životního prostředí!
Druhy přebíraných odpadů:
baterie, oleje, plechovky od barev,
rtu�ové zářivky a výbojky, zbytky ře-
didel, čistící hadry, rtu�ové teploměry,
pesticidy, fotochemikálie, léky, nádo-
by se zbytky škodlivin, pneumatiky.
Ledničky, televize, rádia (pokud mož-
no kompletní).

Občané, kteří hradí městu úhradu
za svoz, třídění a zneškodnění komu-
nálního odpadu, mohou všechny od-
pady odevzdat bezplatně. Odvoz od-
padu z podnikatelské činnosti je mož-
no dohodnout předem na adrese:
EKOPART  s.r.o., Tyršova 305, 517 54
Vamberk, tel. 494 541 522 a bude
proveden za úplatu.

Bližší informace k jednotlivým svo-
zům: VAMBEKON s.r.o. - pí.
Hrdličková tel. 494 541 207

SVOZ ODPADŮ

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ 2006
Informace o počtu a sídlech 

volebních okrsků
Město Vamberk podle § 15, písm. g) zákona č. 491/2001 Sb., o volbách
do zastupitelstev obcí a o změně a doplnění některých dalších zákonů
s t a n o v í :
1) Volby do  zastupitelstev obcí se uskuteční
dne 20. října  2006 od 14.00 hodin do 22.00 hodin
a dne 21. října  2006 od 8.00 hodin do 14.00 hodin.
2) Místem konání voleb je:
v okrsku č. 1 - Merklovice, tel. 494 541 238
místnost v objektu bývalé Mateřské školy pro voliče bydlící v části
Merklovice, ul. Na Struhách (RD u kotelny), Jiráskova
v okrsku č. 2 - Peklo, tel. 494 541 819
místnost v objektu Základní školy pro voliče bydlící v části Peklo,
Vamberk -  Roští , Helouska, V Lukách
v okrsku č. 3 - Vamberk, tel. 494 541 711
místnost v bývalé Základní soukromé škole Vamberk (Jugoslávská ul.)
pro voliče bydlící v části ul. Jiráskova (RD), Jiráskova čp. 831-836, 848-
850, Jugoslávská ul., Žamberecká  čp. 203, 339, 495, Sebranice, Zádolí,
Helouska, Kollárova, Polská, Bulharská, 17. listopadu, nám. Dr. Lützowa
v okrsku č. 4 - Vamberk, tel. 494 541 545 
místnost v Domě dětí a mládeže (Tyršova ul.) pro voliče bydlící v ul.
Radniční, Tyršova, Lidická, Boženy Němcové, Mníšek, Palackého, Šafaří-
kova, Jůnova, Na Struhách (RD)
v okrsku č. 5 - Vamberk, tel. 494 541 484
místnost v Městském klubu Sokolovna pro voliče bydlící na sídlišti
Struha a ve Dvorci
v okrsku č. 6 - Vamberk, tel. 494 548 122
místnost v budově radnice pro voliče bydlící v ul. Vilímkova, Nádražní,
Dvořákova, Janáčkova, Förstrova, Fibichova, Voříškova, Vrabcova,
Jánova, Smetanovo nábřeží, Podřezov, Popluží,  Žamberecká,  Husovo
nám., Hlavsova, Pekelská, Žižkova, Krajkářská, Draha, Kouty.
3) Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svou totožnost a
státní občanství České republiky platným občanským průkazem, případ-
ně cestovním pasem a údaje o oprávněnosti hlasovat v uvedeném okrsku.
4) Každému voliči budou doručeny nejpozději tři dny přede dnem voleb hla-
sovací lístky. Spolu s nimi bude voličům doručen též informační leták, v němž
budou seznámeni s údaji potřebnými pro realizaci hlasovacího práva.
5) V případě ztráty či poškození doručených hlasovacích lístků,  nebo
technické závadě při doručování, obdrží volič nové hlasovací lístky na
vlastní žádost ve volební místnosti ve dnech voleb.

Ve Vamberku dne 26.07.2006                               Ing. Jiří Mazúch, 
starosta města

Jmenování zapisovatelů a náhradníků
v okrskových volebních komisích

Dle § 17,  odst. 6 zákona č. 491/2001 Sb. o volbách do zastupitel-
stev obcí a o změně a doplnění některých dalších zákonů j m e n u j i
zapisovatele okrskových volebních komisí města Vamberk takto:

okrsek číslo - místo zapisovatel náhradník

1. MŠ Merklovice Eva Bezděková Marie Kořízková
2. ZŠ Peklo Irena Šponarová Ing. Šárka Ehlová
3. ZSŠ Jugoslávská Blanka Jedlinská Bohuslava Halašková
4. Dům dětí a mládeže Soňa Mandausová Jitka Johnová
5. MK Sokolovna Zdeňka Freivaldová Bohuslav Obst
6. Městský úřad ing. Eva Forejtková ing.Martina Olšavská

Ve Vamberku dne 23.08.2006                         Ing. Jiří Mazúch
starosta města
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Takže jsme se dočkali. Řádná
jednání Zastupitelstva města
Vamberk současného volebního
období, tak jako končí toto obdo-
bí, jsou u konce. Možná je sym-
bolické, že 4. září 2006 se konalo
25. veřejné zasedání zastupitel-
stva. Čtvrtina ze sta je určitě ku-
laté číslo, mj. říkající, že se zastu-
pitelstvo sešlo v průměru více jak
šestkrát v roce - tedy nad zákon-
né požadavky této země se každý
rok uskutečnila 2 zasedání navíc.
Jsou však jednání Zastupitelstva
města Vamberk u konce dooprav-
dy, nebo ne? I na tuto otázku chci
odpovědět na následujících řád-
cích…

Nejprve se omlouvám i já za šo-
tek, který nám pronikl do předmi-
nulého čísla zpravodaje. V tomto
zpravodaji jsem komentoval mi-
mořádné zasedání zastupitelstva
z 5. června letošního roku, leč
zpravodaj omylem otiskl usnesení
zastupitelstva květnového. Bylo
pro Vás těžké, spíš nemožné se
zorientovat. Nemělo se stát, stalo
se, bylo napraveno v minulém čís-
le zpravodaje. Tedy přijměte i mo-
ji omluvu.

Zářijové jednání mělo na pořa-
du večera nezvykle méně bodů
programu, včetně diskuse celkem
6. Prvním byl rozbor rozpočtu za
I. pololetí 2006. Pan Šlezinger,
jako předseda finančního výboru,
nejprve informoval o projednání
tohoto bodu ve finančním výboru.
Výbor mj. posuzoval a navrhl k
odepsání nedobytné pohledávky
a rozbor rozpočtu rovněž doporu-
čil ke schválení. Zastupitelstvo
rozbor jednomyslně schválilo.
Se stejným závěrem se setkalo
projednání změn rozpočtu č. 2.
Prakticky není co komentovat, lze
si jen postesknout, že financí je
objektivně daleko méně, než by
město potřebovalo. Snad se již br-
zy dočkáme toho, že rozpočtové
určení daní přestane mít diskrimi-
nační podobu vůči malým obcím a
městům. Určitě není v pořádku,
že na vambereckého občana při-
padá z přímých daní více než čty-
řikrát menší objem financí než na-
př. na občana pražského /přitom
Praha je v řadě ekonomických
ukazatelů hodnocena vysoko nad
průměrem všech zemí Evropské
unie, přičemž ostatní regiony ve
státě jsou hluboko pod průmě-
rem/. V minulých dnech jsem se
pokusil převést tuto diskriminaci
do podoby čísel a vyšlo mi, že po-
kud by se zrušily rozpočtové koe-
ficienty, město by získalo do měst-
ské pokladny přímo o několik

milionů Kč navíc a nemuselo by se
tolik spoléhat na subjektivně při-
dělované a lehce korumpovatelné
dotační finance. Bohužel, menší
obce jsou na tom ještě hůře.

Prodej nemovitostí, jako další
bod jednání, měl logickou podo-
bu, město žádné aktuálně prodá-
vané nemovitosti nepotřebuje a
potřebovat nebude, jejich prodej
mu žádné aktivity nezkomplikuje,
kupujícím naopak řeší jejich po-
třeby. 

Vyhlášky města Vamberk, a� již
ta o místních poplatcích, nebo
druhá o nakládání s komunálním
odpadem, byly doplňovány, či mě-
něny z popudu nadřízených orgá-
nů, tedy úpravy měly formální
podobu.

Schválení dalšího kroku v Územ-
ním plánu města Vamberk, resp.
schválení souborného stanoviska
k němu se nedocílilo. K tomuto
bodu proběhla dlouhotrvající dis-
kuse, jež vyústila v neschválení
souborného stanoviska. Nebudu
komentovat žádný diskusní přís-
pěvek k tomuto bodu, případné
zájemce odkazuji do sekretariátu
radnice města, kde je uložen zápis
z jednání zastupitelstva. Z deseti
přítomných zastupitelů hlasovalo
pro přijetí 6 zastupitelů, 3 byli
proti, 1 se zdržel hlasování. Nutno
podotknout, že aby tento závažný
dokument byl schválen, musí pro
něj hlasovat nadpoloviční většina
všech /nikoli přítomných/ zastu-
pitelů města. Nebudu zastírat, že
Rada města Vamberk považuje ne-
schválení za neš�astný krok.
Územní plán je dokumentem, kte-
rý má dalekosáhlé důsledky a co
já považuji za nejdůležitější, zá-
sadně ovlivňuje i finance města.

Potažmo, ale ty také a priori,  pak
všechny investiční záměry. Pokud
budou obce a města závislé na
současném fungování a rozdělo-
vání státního rozpočtu, tolik ne-
zbytné dotace na jakoukoli inves-
tici v obcích s neschváleným, resp.
neaktualizovaným územním plá-
nem se mohou stát bu	 nedostup-
nými, nebo minimálně těžko do-
stupnými. Je jedno, zda půjde
o dotace státu, či o dotace unijní.
Ale nejen dotace - bude složité
získávat úvěry. Protože ani v tom-
to případě nehodláme jít proti zá-
jmům velké většiny spoluobčanů
Vamberka, Merklovic, či Pekla,
mohu potvrdit, že do konce voleb-
ního období ještě s velkou pravdě-
podobností jeden pokus o schvále-
ní učiníme. Učiníme ho při vědo-
mí maximální odpovědnosti vůči
novému vedení města, které by
v přemíře jiných povinností, či
nutnosti opakovat již podniknuté
kroky, mohlo zbytečně ztrácet čas.
Ani názory současných kritiků při-
pravovaného územního plánu by
neměly zabrzdit jeho přípravu.
Vedení města věří, že v násled-
ných krocích se postoje sblíží na-
tolik, že všichni pochopíme, že ka-
tastrofické scénáře nenastanou.
I tlak ze strany státu na aktualiza-
ci územních plánů je značný.

Berme přístup vedení města k
územnímu plánu i jako odpově	
na hlasy z minulého zpravodaje,
které nepochopitelně a hodně ne-
spravedlivě tvrdí, že vedení města
upřednostňuje soukromé zájmy
nad zájmy společnými. Příkladů,
že tomu tak není, je mnoho a ne-
ní to pravda ani v případě turistic-
ké cesty kolem Vyhlídky, ani v pří-
padě ve městě hodně rozšířeného

názoru, že nemáme zájem o při-
vedení potravinového řetězce do
Vamberka. Zejména v tom dru-
hém případě jde evidentně o na-
prosto nesmyslný názor, který
živit, je nezodpovědné. Máme
zájem obrovský a nikdy tomu ne-
bylo jinak. Věci však nejsou čer-
nobílé, vše je mnohem složitější,
bohužel v řadě případů městem
přechodně neovlivnitelné, a� pod-
niká, co podniká. 

Ve všeobecné diskusi byla JUDr.
Bekem připomínkována sporadic-
ká funkčnost nového osvětlení ná-
městí. Zde je pravdou, že výsled-
ný efekt rekonstrukce zatím nena-
plnil ani očekávání vedení města.
Intenzitu osvětlení snižují stromy,
opačným problémem je nadměrné
svícení do oken. Otázkou je, zda
se podaří najít kompromis i ve
vztahu ke kamerovému snímání
náměstí.

…Protože tento příspěvek je
mou poslední příležitostí součas-
ného volebního období, ale mož-
ná poslední na dlouhý čas, Vás
všechny prostřednictvím zpravo-
daje oslovit, přijměte nejprve
omluvu za to, že jsem nestihl pro-
vést bilancování rozpočtů, jak
jsem nepřímo ještě letos připou-
štěl. Nebudu tedy vyjmenovávat,
co všechno současné vedení měs-
ta a přilehlých obcí stihlo pro své
spoluobčany zařídit, vykonat. Vy
jistě víte, že toho není málo,
i když spousta práce zůstává.
Investovalo se hodně do komuni-
kací a ostatních nemovitostí, pro-
dával a nakupoval se majetek,
různě se restrukturalizovalo, stále
se něco dělo a řada velkých aktivit
je nastartována. Mě osobně hřeje
pocit, že i když se ne všechno
vždy dařilo k plné spokojenosti,
rozpočet za celých osm let, jakko-
li jeho každoroční sestavování by-
lo složité, nezaznamenal období,
které by ho činilo nezvládnutel-
ným. Ano, většinou jsme chodili
až na hranici únosnosti. Ono to
ani jinak nejde, má-li se něčeho
významného  dosahovat. Řekl
bych, že Vamberk je v širokém
okolí vnímám velice příznivě a že
absolutně převládá názor, že s ve-
dením tohoto města se dobře spo-
lupracovalo. Důležité je, že takto
to vnímaly i nadřízené instituce.
Starosta města, ing. Mazúch se
stal pojmem. Přeji Vám všem, a� si
pro další čtyřleté období vyberete
vedení města k Vaší maximální
spokojenosti…

Josef Martinek, 
místostarosta města

Také proběhlo na jednání 
zastupitelstva dne 4. září 2006 …
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Vážená redakce, děkuji za zveřej-
nění korespondence v č.9/2006 VZ.

Otevřela se tím možnost výměny
názorů na řešení problémů uvnitř
města a také zapojení občanů do
veřejné diskuse.

Emotivní reakce pana starosty na
dopisy paní Benešové nedávají do-
statek informací o celé záležitosti
a nemohou vést k správnému po-
chopení.

Prosím, nabídněte občanům Vam-
berka a hlavně sídliště Struha, níže
uvedené informace oponentů staros-
ty a RM ve věci regenerace sídliště.

Největší překážkou k optimální-
mu řešení byla vzájemná komuni-
kace a malý zájem ze strany zastu-
pitelů města, což je možné doložit
písemnou korespondencí a také
přílohou tohoto dopisu.

Oponenti jsou občané, kteří zlep-
šení životního prostředí ve svém o-
kolí věnují svůj volný čas, nejsou
adepty do komunálních voleb a ne-
mají žádné postranní zájmy. 

V odpovědi Města Vamberk ze
dne 15.4.2003 (na otázky předse-
dy SVL Struha 789-790) pan sta-
rosta uvedl: "Své názory a kritické
myšlenky lze uplatňovat vždy a
všude" (doslovný citát).

Praxe však ukázala, že jej svo-
bodné názory děsí a stejně jako je-
ho zástupce se snaží snížit úroveň
svých odpůrců v článcích zveřejně-
ných v tisku. 

Kritika občana vůči vedení města
není příjemná záležitost a může se
obrátit proti němu. Proto si odvaha
paní Benešové zasluhuje úctu. Na
druhé straně stojí profesionál sta-
rosta, místostarosta, rada města a
zastupitelé zvoleni v komunálních
volbách. Svoji činnost vykonávají
za odměnu vyměřenou zákonem a
ta není zanedbatelná. Za jedno
funkční období místostarosty (4
roky) činí tato částka cca 1 milion
Kč. Občané, daňoví poplatníci, jsou
oprávněni z podstaty demokratické
společnosti klást i nepříjemné otáz-
ky, prověřovat všechny nástroje
moci a dostávat slušnou formou
odpovědi. Veřejná diskuse přináší
citlivým manažérům informace,
které lze zhodnotit při finálním ře-
šení každého projektu. Tuto praxi
úspěšně uplatňují firmy v našem
městě a jejich ředitelé jsou první,
kteří za takovou iniciativu děkují
svým zaměstnancům.

Řešení regenerace sídliště Struha
vychází z následujících předpokla-
dů a zkušeností (viz také příloha z
března r. 2005):
● Dětské hřiště a klidová zóna ko-
lem panelových domů s cca 430-ti
byty slouží značnému počtu obyva-
tel na malém plošném území a pro-
story využívají navíc oprávněně i
občané z širokého okolí sídliště,
protože jde o veřejná a občany ob-
líbená prostranství.

● Problém není možné zúžit na
dětské hřiště, do projektu je nutné
zahrnout také zájmy maminek, se-
niorů a dospívající mládeže.
● Fakta kritizovaná RM, že  lidé
mají různé názory a požadavky,
jsou přirozená, pochopitelná a v
předprojekční přípravě důležitá.
Jsou také prvním krokem vzorové-
ho projektu pro regeneraci sídliš� a
města využívají veřejných diskusí a
rozdílných názorů občanů k opti-
málnímu řešení. Tento postup ne-
může nahradit navrhovaná schůzka
tří protestujících maminek se sta-
rostou a těsně před komunálními
volbami ztrácí smysl. Uspěchaná
rozhodnutí jsou navíc nekoncepční
a drahá (viz př. pískoviště).
● S výhradami k poškozování ma-
jetku je možno souhlasit, nemohou
však být podmínkou pro zlepšení
nízké úrovně vybavenosti sídliště.
Spolupráce s občany v péči o maje-
tek je nutná, ale nelze ji úkolovat a
jakkoliv podmiňovat. Negativní je-
vy, které se mohou vyskytnout bý-
vají obsahem "Návštěvního řádu
dětského hřiště" a při jeho porušo-
vání zasahuje na zavolání městská
policie. 
● Nekoncepční řešení, které je ve
Vamberku běžnou praxí je drahé a
nespravedlivé. Příklad pekelských
maminek, který má být vzorem je
spíš odstrašujícím příkladem.
Koncepce rozvoje znamená v praxi
seznam potřeb a požadavků, které
se plní podle důležitosti a možnos-
ti realizace. Pekelské maminky by
jistě pochopily, že jejich žádost mě-
la být realizovaná později, jelikož
přednost zájmu obrovského sídliš-
tě je jednoznačná.
● Starostové i velkých měst jsou
odpovědni za detaily jimi spravo-
vaného území a iniciativa je na je-
jich straně. Na sídlišti Struha bydlí
5 zastupitelů, z toho 3 jsou členo-
vé RM. Nikdo z nich není v dopi-
sech starosty a místostarosty zmi-
ňován, ale za normální se považu-
je, že "zadání musí přijít od nich" -
maminek. Kdyby na MÚ přišla 1
skupina maminek z deseti bytů síd-
liště Struha, bylo by to 43 delegací
žadatelů.
● Nikdo nepopírá, že podněty pro
drobná zlepšení mohou přijít od
občanů. Regenerace velkého sídliš-
tě do této kategorie nepatří. 
● Cena za projekt je závislá na za-
dání a zhotovitel je schopen zada-
vateli sdělit její výši. V našem ná-
vrhu lze předprojekční přípravu
provést vlastními silami (požadav-
ky a přání obyvatel z veřejných dis-
kusí, anket a také z rozhovorů s
dětmi ve škole, včetně dospívající
mládeže). Zastupitelé města, pra-
covníci technických služeb i MÚ
mohou navrhnout podle vlastní
praxe realizovatelná řešení a spo-
lečně se dohodnout na konkrétním

zadání, které pak může být projed-
náno s veřejností a následně od-
borně posouzeno podle platných
zákonů a pravidel. Konečná cena
může být snížena dotacemi vel-
kých firem ve městě, podpořit nás
mohou firmy s velkým podílem na
stavbě obchvatu a také lze využít
Nadace ČEZ, která finančně pod-
poruje výstavbu dětských hřiš�.
● Nekomunikovat s lidmi je drahé.
Je možné uvést příklad z našeho o-
kolí: V r. 2003 jsme písemně žáda-
li o zlepšení vzhledu rabátek před
našim domem. Navrhovali jsme vý-
sadbu několika keříků jako náhra-
du za původní porosty zasazené
před více než 30-ti léty. K našemu
překvapení byla výsadba provede-
na na jiném místě jenom proto, že
s námi nikdo nemluvil a zadání
spletl. Přitom množství porostů by
stačilo pokrýt náš požadavek a na-
víc odstínit kontakt mezi dětským
hřištěm a jižní stranou domu, což
bylo provedeno později bez problé-
mů a přesně tak, jak bylo požado-
váno. Jednání se na místě zúčastnil
ředitel Vambekonu a pracovnice
odboru ochrany životního prostře-
dí MÚ. Spokojenost byla obou-
stranná, jen jsme nemohli pocho-
pit, kde byl problém. Bylo to v do-
bě po vytištění dvou dopisů v
Novinách Rychnovska. 
● Dnes můžeme MÚ hrdě předlo-
žit účet financí ušetřených odmít-
nutím realizace oplocení plochy
pro míčové hry a pískoviště, které
9.2.2005 svým jednotným názo-
rem schválila RM, která spojovala
toto řešení s nesplnitelnými pod-
mínkami pro navrhovatele - opo-
nenta a kritika zanedbaného hřiš-
tě. V odpovědi tisku nešetřil zá-
stupce starosty svého protivníka v
dlouhém článku ze dne 1.5.2005,
který hodnotila redakce novin jako
"strašný". Nepravdivé informace a
pomluvy by měly u soudu hodnotu
nejméně tříměsíční odměny druhé-
ho muže radnice - tj. cca 50 tis. Kč.
Když to všechno spočítáme (keříky,

ploty a soudní výlohy) dostaneme
asi 100 tisíc Kč.
● Pomluvený kritik reagoval vy-
světlujícím dopisem s uvedením
mnoha dobrých nápadů pro zlep-
šení života sídliště (viz příloha).
Veškerá korespondence i dopis
"O komunální politice a zlepšení
života na sídlišti" si mohli obyvate-
lé domu 789 a 790 přečíst na in-
formačních tabulích ve svých do-
mech. V textu je také uvedená
myšlenka, kterou použila paní
Benešová v dopise uveřejněném ve
VZ č. 9 a kterou označil pan sta-
rosta proti ní jako podsunutou ně-
kým jiným. Jenže dávno předtím
byl celý článek zaslán na MÚ a ta-
ké všem politickým stranám za-
stoupeným v zastupitelstvu města,
takže neplatí ani tvrzení prvního
muže radnice o úkolování politic-
kých stran.
● V uveřejněném čl. jsou uvedeny
v 15-ti bodech kroky, které předchá-
zely 1. peticí občanů, takže nikdo
nemůže vyčítat paní Benešové, že
neeticky přeskočila správní orgán
a petici maminek předložila tisku,
který nikdy předtím nezklamal.
● Stejně jako našim občanům ne-
vadí, že pan starosta používá mo-
bilní telefon, který sám nevymyslel,
nemělo by ani jemu vadit, že ma-
mince tří dětí posloužil názor zku-
šeného občana v souladu s citátem
Jana Husa - "Kdykoliv a v jakékoliv
věci naleznu myšlenku zdravější,
rád ustoupím od předešlé myšlenky
své, protože to co vím, je jen ne-
jmenší část toho, co nevím". 

Vážená redakce,
ještě jednou vám děkuji, v závěru

jsme se vrátili k mravním kořenům
a nemusíme se děsit ničeho jiného
než zla ve vlastním nitru a možná
také zrady nejbližších spolupracov-
níků, jak se to stalo panu L. Boř-
kovi - nikoliv demokraticky smýš-
lejících občanů.

Ve Vamberku 18.9.2006
Jiří Nykl

Ve Zpravodaji č. 9 mě zaujala korespondence pí Benešové a starosty
p. Mazúcha. Já jsem vyrostla na sídlišti Jiráskova a nyní tam opět
bydlím a tak se někdy pozastavuji nad tím, proč leží ladem hřiště v
této ulici. Myslím si, že tato hřiště by se dala využít na zmiňovanou
"U" rampu pro "prknaře". Kluci zkouší jízdu na prknech na hlavní
ulici. Což je problém pro ně i pro projíždějící auta. Taky si myslím, že
návrhy by se mohly zadat na střední stavební průmyslovce, studenti
k tomuto tématu mají rozhodně blíže než dospělí architekti. Finanční
odměna by pak mohla být minimálně o polovinu menší a škola by
určitě finanční pomoc přivítala.
Líbila se mi předvánoční akce, která probíhala v knihovně: co bych si
přála pro své město jako dárek. Možná by se i touto formou daly zís-
kat názory občanů města na různé podněty, návrhy či připomínky.
Písemné formuláře, kde by v nadpise byl uveden název, či návrh
určitého problému. Pro mě by tato forma byla přijatelnější, než se za-
pojovat do ústní komunikace na veřejných zasedáních. Jeden názor
se překřikuje přes druhý. Při řešení důležitých "akcí" vám přeji hlav-
ně pevné nervy a klidná jednání všech zúčastněných

Zuzana Zezulková, Jiráskova 856

O dění na sídlišti Struha
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Vážení vlastníci,
na výročním shromáždění jste pode-

pisovali petiční archy se třemi body:

c) Žádáme o vzhledovou úpravu po-
zemku před domem 789 a 790,
který je v majetku Města Vamberk.
Jde o estetické zhodnocení plochy
okrasnými porosty v těsné blízkos-
ti domu na straně vstupů, mezi
chodníkem a čelem domu.

d) Žádáme o spoluúčast obyvatel při
rozhodování o kácení stromů a te-
rénních úpravách, které mohou
změnit vzhled nejbližšího okolí
bydlících občanů. Jako vzor lze vy-
užít postup běžný v podobných pří-
padech v Rychnově nad Kněžnou.

e) Žádáme kvalifikované řešení pro-
blémů spojených s životem obyvatel
sídliště Struha v souvislosti s při-
lehlými volnými plochami a provo-
zem dětského hřiště u kotelny. 

Poznámka: Pro podobná řešení se
doporučuje postup podle příkladu
vzorového projektu "Regenerace síd-
liště Letňany, který byl zveřejněn ve
Stavebních listech v roce 2001.

Petice podepsaná všemi účastníky
shromáždění byla doplněná podpisy
dalších vlastníků a odeslána starosto-
vi Vamberka s průvodním kritickým
dopisem, který byl osobním vyjádře-
ním předsedy se zkušenostmi v komu-
nikaci s MÚ od r. 2003. Protože naše-
mu úmyslu předcházel článek v
Novinách Rychnovska, obdržela paní
redaktorka Malá průvodní dopis pro
informaci o pokračování záležitosti.
Novináři se rozhodli otisknout prů-
vodní dopis a současně také odpově�,
nikoliv od starosty, ale jeho zástupce.
Odpově� pana Martínka byla součas-
nou reakcí na peticí i průvodní dopis
a vyšla dne 1.4.2005. Zveřejněný text
je pro podepsané účastníky petice, kte-
ří nečetli průvodní dopis, nesrozumi-
telný a jako vysvětlující odpově� na
uvedené požadavky nedostatečný.

Jelikož nemám jinou možnost, od-
povídám tímto sdělením:

V podstatě byly všechny body petice
odmítnuty, ale v souvislosti s bodem
a) máme zajít na radnici a najdeme
tam pochopení.

Vážení spolubydlící, protože situaci
našeho bezprostředního okolí vidíte
sami, není potřeba někoho přesvěd-
čovat o vlastní pravdě.

Všechny dokumenty od roku 2003
máme k dispozici k nahlédnutí pří-
padným zájemcům.

Vysvětlení k bodu c), bylo odesláno
starostovi a Novinám Rychnovska.
Zkrácenou podobu článku uvádím v
příloze.

O KOMUNÁLNÍ POLITICE A ZLEP-
ŠENÍ ŽIVOTA NA SÍDLIŠTI.

Vysvětlení pro čtenáře a členy vítěz-
né strany z komunálních voleb ve
Vamberku - Sdružení nezávislých
kandidátů pro lepší životní prostředí
ve Vamberku, Merklovicích a v Pekle.

V páteční (1.4.05) polemické rubri-
ce Novin Rychnovska se otevřel pro-

stor pro veřejnou diskusi k problema-
tice života lidí na sídlišti a bydlení
v panelových domech. 

V následujícím textu je uvedeno vy-
světlení  požadavku z  petice občanů
z domu 789-790 ve Vamberku, kde
vlastníci bytů žádají kvalifikované
řešení problémů spojených s životem
obyvatel sídliště Struha v souvislosti
s přilehlými volnými plochami a pro-
vozem dětského hřiště u kotelny:

Z dostupných materiálů v tisku, in-
ternetu a po prohlídce podobných
areálů v jiných městech je zřejmá
nutnost kvalifikovaného řešení na
základě vlastní studie, s využitím
vzorového projektu. 

Orientační zdůvodnění je uvedeno v
následujících odstavcích:

A. V článku z časopisu PSYCHOLO-
GIE DNES č. 7 autor uvádí:

Na základě sociologických šetření
u nás i v zahraničí se dospělo k po-
znatkům, které umožní eliminovat
negativní jevy v sídlištích…sídliště
jsou převážně noclehárnami, přes
den zůstávají pouze matky s malými
dětmi, školáci a důchodci. Občanské
vybavení je pro ně velmi skrom-
né…Negativní znaky sídlištního pro-
středí se začínají odrážet v sociálně
patologických společenských jevech,
zejména u dospívající mládeže. "Daří
se zde vandalismu, terorismu, agresi-
vitě i drogové závislosti…

B. Vzorový projekt regenerace sídliš�
uvedený v časopise STAVEBNÍ LISTY
04/2001 nabízí kvalifikovaný postup
řešení vhodný pro humanizaci obyt-
ných souborů:

V první etapě je informována veřej-
nost, sbírají se potřebná data a názo-
ry občanů s cílem celkového zlepšení
prostředí domova jejich obyvatel.
Znalost toho, co si obyvatelé přejí, co
je nejvíce zajímá, nebo čeho se jim
trvale nedostává, je proto jednou ze
základních podmínek pro uskutečně-
ní úspěšné regenerace. Získání aktiv-
ní podpory obyvatel je předpokladem
pro kvalitativní změnu v životě sídliš-
tě a pro udržení dobrého stavu úze-
mí…Dále jsou zde uvedeny kroky,
které se zabývají zlepšením obytných
i rekreačních ploch v místě bydliště
a také postup při opravách a úpravě
vzhledu panelových domů.

C. Jednání, která předcházela petici
občanů:
1. Dopis starostovi a zastupitelstvu

30.3.2003.
2. Odpově� starosty z 15.4.2003.
3. Diskusní příspěvek na veřejném

plenárním zasedání zastupitelstva
28.4.2003.

4. Žádost starostovi z 12.6.2003.
5. Připomínky občanů z jednání shr.

vlastníků bytů Struha 789-790
(za MÚ přítomen místostarosta).

6. Odpově� místostarosty z 6.4. 2004.
7. Dotaz členovi rady města na vý-

roční schůzi KDU-ČSL 25.10.
2004. Pan Mixa odpověděl, že
město má mnohem důležitější sta-

rosti než je dětské hřiště na sídliš-
ti Struha.

8. Člen výboru společenství vl. Struha
789-790 konzultoval s předsedy
3 okolních domů spolupráci ve vě-
ci řešení problémů v okolí 4 pane-
lových domů (144 bytů). 

9. Schůzka čtyř předsedů 25.11.
2004.

10. Žádost o schůzku s panem sta-
rostou na téma řešení problémů
spojených s dětským hřištěm na
pozemku města, s přilehlými
parkovišti i klidovou zónou. Text
žádosti končí větou: "Nynější
situace nás velice tíží a věříme,
že je i ve Vašem zájmu ji řešit
(autorem žádosti z 26.11.2004
je předsedkyně výboru spol. vl.
domu 791-792).

11. Odpově� Rady města Vamberk
v osobním dopise J. Martinka
J. Nyklovi z 14.2.05:
Uzavřeli jsme několik dní posu-
zovanou problematiku pískoviš-
tě a dětského hřiště  na sídlišti v
prostorách u kotelny. Rada sdílí
jednotný názor, že v souladu
s existujícím stavem je ochotna
přistoupit na oplocení pískoviš-
tě, případně i přilehlého hřiště.
Podmínkou však je, aby jste se
pokusil zorganizovat správu
areálu (otevírání a zavírání
včetně ochrany oplocení proti
poškození a využívání    dětmi
do 12-ti let, dále navrhují zalo-
žení občanského sdružení… "
jež je mimo jiné schopno dosáh-
nout na některé dotační titu-
ly"…). "Zamítnut byl  návrh vy-
užít architekta, jelikož se jedná
o drahou záležitost, navíc nena-
pomáhajícím lepším koncepč-
ním záměrům". Koncepční pří-
stup pro radnici představuje
územní plán, jehož ještě teplou
aktualizaci v minulém týdnu
dostali na radnici.

12. Výroční shr. vl. bytů domu 789-
790 dne 10.3.2005 a schválení
textu petice.

13. Článek v deníku Noviny
Rychnovska z 18.3.2005.

14. Po dokončení podpisů je petice, s
průvodním dopisem předsedy
spol. vl. 789-790 starostovi
Vamberka, předána dne 23.3.
2005 MÚ (za průvodní dopis je
odpovědný J. Nykl, není součás-
tí podpisových archů).

15. Se svolením J. Nykla je průvodní
dopis k petici zveřejněn dne
1.4.2005 v deníku Noviny Rych-
novska; současně vychází v této
rubrice  odpově� místostarosty. 

D. Za mocenský (autoritářský) pří-
stup Rady města Vamberka k řešení
uvedeného problému považuje před-
seda spol. vlastníků 789-790  odsta-
vec A 11 a také odpově� na petici ob-
čanů a průvodní dopis: 

1. Plnění povinností města spojuje
rada MÚ s nesplnitelnými pod-
mínkami soukromé osobě a navr-

huje nevhodné řešení (plot lehce
překonají kočky, pro míčové hry je
oplocení nedostatečné, estetická
degradace prostředí), ploty neřeší
bezpečnost dětí podle směrnic EÚ.

2. Z bodů odst. C (zvláště C 7) je pa-
trný nezájem o řešení problémů
uvedených v petici.

3. Pan Martinek apriori zpochybňu-
je projekt "Regenerace sídliště
Letňany" aniž by z něj četl jedinou
větu a pochopil jeho podstatu. 

4. Požadavek, na kterém se shodli
občané podepsaní v petici (mezi
nimi jeden člen zastupitelstva) je
pro něj  nekonkrétní a alibistický.

5. Chce po svém oponentovi kon-
struktivní návrh, který by nás
nestál finanční prostředky nalé-
havě potřebné jinde.

5. Věta z odpovědi na petici: "A věř-
te, že nám ze všeho nejvíc leží na
srdci zdraví dětí" je pokrytecká,
protože hřiště není bezpečné, ne-
odpovídá normám EÚ a bylo zde
již několik krvavých úrazů. 

6. Celý areál nebyl za dobu 31 let ni-
kdy modernizován a z bezpečnost-
ních důvodů byly bez náhrady
odstraněny některé atrakce (2 ko-
lotoče, 2 hrazdy a nově i globus). 

7. Za totalitní přístup pana Martin-
ka považuji snahu o znemožnění
osoby kritika. To se nevidí ani
v "Kotli" na TV NOVA. Je přiroze-
né, že politici (i komunální) mo-
hou a mají být vystaveni názoro-
vému tříbení a kritice. Je to
demokratické právo každého obča-
na. Kritický podnět nesmí sloužit
k osobnímu osočování oponenta.

E. Odpově� Panu Martinkovi na jeho
osobní invektivy.

"Nežijete na zemi a proto nevíte, co
píšete, či říkáte":

Již 31 let jsem občanem Vamberka,
města ve kterém si lidé vážili odkazu
Mistra Jana Husa a mají po něm po-
jmenováno náměstí. Pravda se má
bránit, protože nás může vysvobodit -
především od polopravd a lží.

Na rozdíl od Záměle a Potštejna
jsem nikde ve Vamberku neviděl no-
vou lavičku s opěradlem. Na sídlišti
Struha není ani jedna.

V bývalém podnikovém domě n. p.
ŽAZ Vamberk žije mnoho dělníků,
kteří pracovali na rizikových praco-
vištích. Jsou zde občané z jiných kra-
jů, kteří zde dostali byt a vychovali
děti. Tato generace přichází do dů-
chodového věku. Mladé maminky
mají děti, které dětské hřiště pod
okny našeho domu silně přitahuje
a rádi si zde hrají. Jsou zde nejvíce
ohrožené sociální skupiny obyvatel
a bude jich přibývat, protože bohatší
občané si stavějí rodinné domy.

Náš dům v ceně cca 9 mil. Kč dostalo
město bezúplatným převodem a nikdo
ze zaměstnanců bývalého n. p. ŽAZ ne-
dostal stabilizační náhradu běžnou u
stabilizačních družstevních bytů. 

Nový majitel se o dům  řádně ne-
staral. Jenom na topení bez měření

Odpově� na petici z 9.3. 2005
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tepla jsme zbytečně prohospodařili
pár miliónů Kč. Např. v domech 870
- 873 (v majetku města) byly instalo-
vány měřiče teprve v r. 2004. 

Po převzetí funkce předsedy spol. vl.
bylo nutné věnovat stovky hodin na vy-
tvoření potřebné legislativy a odstraně-
ní chyb v Prohlášení vlastníka. V kup-
ních smlouvách máme nesprávné úda-
je velikosti bytových jednotek, které
jsou uvedeny  i v Katastru nemovitostí. 

Naše domy na Struhách jsou ve srov-
nání se stavbami stejného věku v RK
(na sídlišti Trávník) zanedbané. Je to
dáno minulými chybami v hospodaře-
ní, nedostatečnou údržbou a prodejem
bytů za několikanásobně vyšší cenu. 

Když se spočítají finanční částky, za
placení nadbytečných metrů, zbytečně
vynaložené peníze za uhlí a plyn, je to
částka, která by nám pokryla rekon-
strukci všech lodžií (škodlivost exha-
lací životnímu prostředí neuvádím).

Do fondu oprav můžeme dávat jen
tolik peněz, kolik jsou schopni zapla-
tit důchodci. Aby se dal dům do nále-
žitého stavu budeme potřebovat ještě
cca 9 - 14 mil. Kč. Náš roční příspě-
vek do FO je max. 0,5 mil. Kč. Nikdo
se nemůže divit, že šetříme a nehod-
láme investovat peníze do zkrášlová-
ní okolí. Naši vlastníci znají tato fak-
ta a vědí o morálním závazku města
k našemu domu. Proto těžce neseme
argumenty v dopisech místostarosty.
Činnost výboru je také práce s lidmi
a většina z nich žije na hranici svých
možností.

Každý může vidět, jak se nám po-
dařilo zlepšit bydlení a pořádek v do-
mě; kolik jsme za tu dobu provedli
oprav, přestože ještě nedávno jsme
spláceli úvěry stavebním spořitelnám
a měli jsme 6 nájemních bytů. Tato
aktivita je podložena poctivou prací
a zájmem o občany. Výsledek je pře-
kvapující - vysoká důvěra lidí a změ-
na vztahů mezi nimi. Výbor musí
řešit i nepříjemné záležitosti a vést
bydlící k jiným zvyklostem a pořád-
ku. Jako první ve Vamberku máme
pro 11 lidí zaveden bezdrátový inter-
net a připravujeme vzájemné propo-
jení novým informačním kanálem.

Mnoho naších lidí se upřímně zlo-
bilo, když bez našeho vědomí bylo
před domem vykáceno 5 zdravých
stromů a zasazeno v jedné řadě 5 níz-
kých. Znehodnotila se tím estetická
úroveň našeho nejbližšího okolí. 

V klidových zónách lze vytvořit
místo pro odpočinek, se stolem a la-
vičkou, kde lze hrát šachy, karty,  po-
vídat si apod.

Pro děti lze levně zhotovit různé
atrakce, které rozšíří jejich dovedností
a podpoří přirozenou touhu pro po-
hyb. Na vhodném  místě je možné vy-
tvořit cyklistický ovál z hlíny a jiné
prvky pro jízdu na kole.  Vhodným vy-
užitím dřevěných kůlů a kmenů stro-
mů mohou vzniknout zajímavé objek-
ty vhodné pro pohybovou aktivitu.

Dospívající mládež potřebuje pro-
story pro hry odpovídající jejich věku.
Je možno s nimi hovořit a pokusit se
realizovat osvědčené příklady z ji-
ných míst.

Město nemá žádnou koncepci pro
opravy, úpravy ploch a předmětů, dě-

lá se jen to, na co  lidé upozorní.
Chybí informační servis. Nikoho ne-
zajímá jak vypadají fasády domů
a barevné provedení není konzulto-
váno s odborníky. Bydlící občané ne-
jsou vedeni k vyšší estetické úrovni.
Této realizaci odpovídá hierarchický
přístup se zapojením občanů.

Ve smysluplné spolupráci samos-
práv domů, zastupitelů a výkonných
orgánů města lze zformovat zdravé
mikroklima pro vytvoření podmínek
udržitelného pořádku a zájmu. Je
nutné stanovit pravidla a fungující
vazby pro jejich naplnění.

Chceme mít i hezké plochy před do-
mem a jsme znepokojeni, když sta-
rosta na veřejném zasedání zastupi-
telstva zpochybňuje naši schopnost
údržby upravených ploch. Jelikož se
nám podařilo zavést provádění ně-
kterých drobných prací vlastními
silami, víme jak postupovat. 

Pořádková komise kárá občany,
kteří na rabátku ořežou pár větví,
aby tam byl pořádek (dům 872 - čl.
ve zpravodaji) a přitom pan
Martinek  tvrdí, že se o tyto plochy v
majetku města musíme starat sami.
Jedním dechem se říká, že nemáte pe-
níze, ale máme zajít na radnici a na-
jdeme tam pochopení. 

V nejbližší době nebude mít město
pracovníky na údržbu okrasných po-
rostů, ale na naši žádost a po domlu-
vě s panem Mandausem se k našemu
překvapení provedla úprava terénu
kolem dvou nízkých jasanů (na místě
vykácených) a byly tam osázeny po-
rosty o které jsme žádali mnohokrát
pro zkrášlení ploch před domem a to
s příslibem, že je budeme udržovat.

Pane místostarosto, Vy si myslíte, že
občanské sdružení založené na hlídá-
ní oplocení hřiště získá státní dotace
a znevažujete koncepční řešení, o kte-
ré usilovně žádám a které je podmín-
kou pro poskytnutí dotací ze státního
rozpočtu na regeneraci panelových
sídliš� podle NV č. 494/2000 Sb?

Protože ve Vamberku byl starostou
člověk, který komunikoval s občany
na "Hovorech s radnicí", kterému stu-
denti z Kremže zdarma zhotovili ma-
ketu zástavby náměstí, navázal dru-
žební spolupráci s městem Gachnang,
zorganizoval demonstraci za prosa-
zení obchvatu, do práce chodil i v ne-
děli a neměl žádné vedlejší zaměstná-
ní; víme že se dá udělat mnohem ví-
ce, když je upřímný zájem a nechybí
láska k městu a lidem.

Když se z odmítání postaví ze� ne-
porozumění,  je těžké komunikovat a
spolupracovat. Taktikou nasazení psí
hlavy nepohodlnému kritikovi se osla-
bují vlastní síly o menšinový názor.

Vážený pane starosto, přečtěte si
pozorně, zda je v průvodním dopisu k
petici zmínka o ignorantech, škůd-
cích či lumpech? Nikoho nesoudím
a nic bezostyšně nepodsouvám. Dom-
nívám se však, že v dnešní době má
každý člověk právo na kritiku a
vlastní názor na věc. Dopis je řádně
podepsán i s vyznačením adresy ode-
sílatele. Protože pravda má i v dneš-
ní době vysokou hodnotu, jsou i v na-
ší republice novináři ohrožení na
životě. Bránit a milovat pravdu pod-

le odkazu Jana Husa přináší i dnes
své ovoce - pravda nás vysvobodí!

Že se mohou ve vedení města prosa-
dit i nedemokraticky smýšlející lidé
vyjádřila veřejně i nejvyšší státní zá-
stupkyně Marie Benešová, když v TV
pořadu moderátora Václava  Moravce
a v souvislosti s mírou korupce v ko-
munální politice řekla " Pomalu kaž-
dý starosta se chová jako gubernátor." 

Pane Martinku, není to obrovská
náhoda, jak píšete, protože i vaše ra-
da města se těsně po volbách zbavila
dvou nepohodlných inženýrů, členů
stejného Sdružení nezávislých kandi-
dátů pro lepší životní prostředí ve
Vamberku, Merklovicích a v Pekle, ke
kterým patříte vy i pan starosta.

S nikým nevedu žabomyší válku,
mám jen na paměti slova jednoho pro-
následovaného člověka z r. 1968, kte-
rý mi kladl na srdce a� nezapomenu
na křivdy, kterých jsem byl svědkem.
Už Karel Čapek varoval před slabostí
lidského charakteru, když napsal "Ano
mnoho se změnilo, ale lidé zůstávají
stejní, jenomže te� víme, kdo je
kdo.…kdo se točí s větrem, točil se i
dříve, kdo měnil víru, neměl žádnou,
kdo chtěl dobré, bude zase chtít dob-
ré." Dopisy od pana Martinka ze 14.2.
i 30.3.2005 mi totalitní myšlení při-
pomenuly, přestože politickou minu-
lost většiny členů zastupitelstva ne-
znám a nepátrám po ni.

Vamberákům mohu slíbit, že se ne-
naplní místostarostovo varování - "Až
se se svými myšlenkami v příštím vo-
lebním období prosadíte, realizujte si
je" , protože tyto myšlenky jsou nato-
lik silné a přesvědčivé, že se dají reali-
zovat ještě v tomto volebním období.
Logicky by je měly prosazovat strany,
které se prezentují hesly a programy:

"S lidmi pro lidi", " Obec je tu pro
občana" (KSČM),  "Koalice pro rodi-
nu s dětmi a zdravý život" (KDU-
ČSL), " … zajistit ochranu soc. sla-
bých, zejména lidí starých, invalid-
ních a rodin s dětmi" (ODS), "
Podporu státu více než dosud zaměří-
me na rodiny s dětmi" (ČSSD).

Panu Martinkovi se omlouvám, že
se svým středoškolským vzděláním
jsem neuměl stručně vysvětlit, že:
● dětské hřiště na Struhách potřebu-
je více než 2 oplocení,
● pro bezpečnost bude nutná celková
rekonstrukce s rozebráním dláždě-
ných ploch pod atrakcemi, 
● pomůže zrušení dnes již zbytečně
velkého pískoviště a jeho nahrazení
alespoň dvěma malými, které budou
situovány v polostínu (bude stačit
1/6 původní plochy na každé), tím se
dá lehce vyřešit i problém zakrytí,
● volné plochy pro míčové hry (malý
fotbálek aj., nikoliv klasickou kopa-
nou) lze oddělit přírodním materiá-
lem, který nenaruší vzhled sídliště,
● vysazený živý plot nebo nízké keře
podél západní zdi domu 790 nevyros-
tou nad 3 m a pokud se na dům
umístí tabulka se zákazem (s úředním
podpisem apod.) uleví se bydlícím,
● maminkám s dětmi i seniorům se
bude líbit zahradní stůl se dvěma la-
vičkami a opěradlem na záda,
● nějakou levnou a hezkou atrakci
nám může darovat i nějaká velká fir-

ma, která obdrží zakázku na obchva-
tu a udělá si tím reklamu, třeba v
Novinách Rychnovska,
● lidé mají být snílky a své představy
mohou realizovat postupně podle
svých možností (dříve než na krásné
koupaliště jsme několik let koukali
na plán na radnici),
● nechci unavovat s desítkami dalších
vlastních nápadů, protože ve Vamber-
ku žije mnoho chytřejších lidí, kteří
jsou schopni při realizaci " Programu
regenerace sídliště Struha" vytvořit
svými nápady novou mozaiku s obra-
zem oblíbeného místa pro všechny dě-
ti, maminky i seniory ve Vamberku,
● je snadnější pro správu umrtvit ži-
vot na plochách pro odpočinek, jak se
to stalo v dolním parku, kde zodpo-
vědní nedokázali přilákat zájem dětí
a rodičů něčím zajímavým,
● radní ve svých argumentech zapo-
mněli na stálou službu kotelny a mož-
nost občasného dohledu, třeba za od-
měnu ušetřenou na osvětlení kostela
(bu�to úplně nebo alespoň od 24 hod,
protože v těsné blízkosti kostela svítí
úplně zbytečně osvětlení stožáru se
dvěma novými výbojkovými tělesy),
● spolupráci s lidmi a péči o majetek
musí předcházet komunikace s oby-
vateli o problémech a dohoda, nikoliv
kladení nesplnitelných podmínek,
● zodpovědnost jsem převzal za dům
789-790 a navíc trávím dlouhé hodi-
ny snahou o zlepšení prostředí, které
spravuje MÚ,
● způsob uvažování a jednání, jak
jsem jej poznal ve vztahu s představi-
teli rady města by měl vést občany
Vamberka k zamyšlení, zda se nedě-
lají chyby i v jiných oblastech,
● význam slova zastupitel je jiný než
jsem poznal v orgánech Vamberka u
5-ti zastupitelů bydlících přímo na
Struhách,
● kdo si dobře pamatuje zradu nej-
bližších spolupracovníků na pana
Lubora Bořka, a lež, která o kauze se
směnkami přetrvává, nebude kandi-
dovat do veřejných funkcí, 
● v komunální politice nejlépe uspějí
rodáci s čistým charakterem a láskou
k lidem,
● kombinace několika zastupitelů z
jedné rodiny nebo kombinace  zastu-
pitel a pracovník MÚ může ovlivnit
výsledek těsného hlasování zastupi-
telstva při rozhodování, 
● "Kritika, kriticismus je podmínkou
nejen vědění, ale i demokratické rov-
nosti a svobody. Bez kritiky, bez ve-
řejného mínění není vědění, není
demokracie" - T. G. M.
● naše město potřebuje duchovní svět-
lo z čistých duší jeho obyvatel a tím
získá úctu i krásu, vnější přesvětlení
kostela nepomůže, ale je zbytečným
přepychem malého města a navíc vy-
tváří světelný ekologický smog a má
negativní vliv na životní prostředí.

Na konci článku děkuji deníku
"Noviny Rychnovska" a paní redak-
torce Malé za odvahu a okamžitou
pomoc. Věřím, že Vaší služby v této
věci již nebude zapotřebí.

Ve Vamberku 8.4.2005
Jiří Nykl, Struha 790, 

517 54 Vamberk



8 ZPRAVODAJ

V prázdninovém dvojčísle Vamberského zpra-
vodaje bylo zveřejněno panem Zbyškem Borův-
kou, čím vším se zasloužil o potřebnou výstav-
bu města, z čehož vyznívalo konstatování, že po
listopadu 1989 dvě první samosprávné garnitu-
ry v čele města za sebou nezanechaly vůbec nic,
a pořádně se něco pro město začalo dělat až po
volbách 1998.

Domnívám se, že redakční rada poskytla celo-
stránkový prostor konstatování mnohých úspě-
chů jeho osobních v době působení ve funkci
úředníka MěNV, z nichž leccos je možné akcep-
tovat, mnohé je však třeba uvést na správnou
míru. Například jen vytápění veřejných a ob-
čanských budov by již tehdy stálo za větší za-
myšlení, nebo� v každém takovém objektu slou-
žilo jako palivo něco jiného. Vrchol této kon-
cepce byla výstavba domu pro důchodce sice s
moderním řešením plynové kotelny na půdě
objektu, ale bez přívodu plynu, jehož vysoko-
tlak byl těsně před dokončením stavby značně
vzdálen v údolí za řekou Zdobnicí. To je ale jen
jeden z detailů, které budou popsány zvláš� na
jiném místě. Pan Borůvka se zmínil o zpracová-
ní územního plánu pro město v roce 1977, ten
však neprošel připomínkovým a schvalovacím
řízením, a tak pro Vamberk se pokládal jako zá-
vazný územní plán z roku 1959, poplatný době
svého vzniku a omezující tak rozvoj města žá-
doucím způsobem, i když, jak se zjistilo při po-
řádání podkladů pro nové zpracování územního
plánu v letech 1991 a 1992, ani ten nebyl prá-
voplatně schválen. Ke schválení nového územní-
ho plánu, který již respektoval nové požadavky
rozvoje města v nových podmínkách, došlo v zá-

ří 1992! Bohužel svévolí mnohých jednotlivců
a skupin byly jeho zásady postupně pošlapány
natolik, že od té doby se již několikrát hovořilo
o nutnosti jeho novelizace. Došlo-li k tomu do-
dnes, mi není známo.

Záslužné procházení tras budoucích obchvatů
Vamberka jistě přispělo k postupnému vyhodno-
cování jejich nejvhodnějších vedení, ale že by ta-
to snaha pokračovala ve vzpomínané době prv-
ní samosprávy po listopadu 1989, jsem nějak
nezaznamenal, nebo� kroky rozhodující části
městského zastupitelstva od začátku roku 1991
směřovaly k dosažení zahájení stavby obchvatu
Vamberka. Věčným dohadováním, která část by
měla dostat přednost: Vamberk - Žamberk či
Ústí nad Orlicí, plynul čas, až se dospělo k roz-
hodnutí začít alespoň peážním úsekem od
Doudleb a pak již nezbude, než pokračovat. 

Po městskou radou povolené ekologické de-
monstraci v dubnu 1992, kdy byl na hodinu
uzavřen kamenný most přes Zdobnici, a dalším
sčítání hustoty dopravy středem města v roce
1993 za vstřícné pomoci Obchodní akademie v
Kostelci nad Orlicí, která v rámci praktických
cvičení poskytla k jeho uskutečnění 120 stu-
dentů, se v součinnosti se SIÚ Pardubice přece
jen podařilo obnovit již prošlé územní rozhod-
nutí, nato přes odpor několika dalších obyvatel
města, kteří sledovali své osobní zájmy získat
stavební povolení. Pak to šlo již rychle. 22. dub-
na 1994 bylo předáno staveniště a hned příští
pondělí, dne 25. dubna 1994 byly firmou
Silnice, a. s. Rychnov nad Kněžnou, práce na
1. úseku stavby mezi Doudlebami a Vamberkem
zahájeny s úkolem prostavět do konce roku

8 mil. Kč a stavbu dokončit do srpna 1995!
Dodatkem ještě jako příklad důvodu ročního
zdržení zahájení výstavby malá ukázka z výsta-
vy VAMBERK 1994, konané v Městském klubu
Sokolovna v prosinci 1993: 

III. ZABLOKUJE 165 m2 PŘIPRAVENOU REALI-
ZACI I. ETAPY OBCHVATU?

Na letošní červenec po úvodních přípravných
pracích na staveništi je připraveno zahájení sta-
vebních prací na první etapě tolikrát odkládaného
obchvatu města pro dálkovou dopravu. Bohužel
Okresní úřad v Rychnově nad Kněžnou vydal dne
8. června 1993  pod č. j. dopr. 203/93-Tý roz-
hodnutí o přerušení správního  řízení o vydání
stavebního povolení, nebo� SIÚ Pardubice, jako
investor stavby nedodal všechny doklady vlastnic-
kého práva ke všem pozemkům, které budou vý-
stavbou dotčeny. Důvod je opět  velice prostý z ci-
tace špatně čitelného rukopisného originálu:

"Dosud nebyla vykoupena par. 721. Kupní
smlouvu na díl této  parcely (pozn.: Jedná se o
165 m2 dotčené plochy s asi sedmi  spoluvlastní-
ky) podepíši do pěti dnů poté, co mi bude vydáno
stavební povolení na úpravy domu čp. 57 ve
Vamberku, které  bude v právní moci. Žádost o
stavební úpravy byla podána dne  3.6.1993 sta-
vebnímu úřadu ve Vamberku. Podpis: Bek."

Podobným zdržováním bylo příznačně posti-
ženo i zahájení pokračování připravené  II. eta-
py obchvatu na Žamberk, ale to je osud všech
staveb tolik potřebných pro zlepšení životního
prostředí obyvatel.

Lubor Bořek

Stavba století pro Vamberk

Operativně pod čarou
Milí čtenáři zpravodaje a vážení

spoluobčané, zhruba před dvěma
roky jsem si vymínil, že v zájmu
odstraňování maximálního množ-
ství gramatických chyb /na můj
vkus jich do té doby zpravodaj ob-
sahoval hodně/, a také v zájmu vy-
lepšení časové posloupnosti infor-
mací ve zpravodaji uveřejňova-
ných /ježily se mi vlasy, když jsem
četl, že např. něco budeme pořá-
dat, když akce již evidentně probě-
hla/ jsem chtěl být a také jsem byl
přítomen u posledních korektur
každého čísla Vambereckého zpra-
vodaje. Málo platné, vedení města
se zodpovědnosti nezbavuje,
i když povinnost kvality tohoto pe-
riodika logicky přeneslo na re-
dakční radu. Proto mám exkluziv-
ní možnost operativně, tedy ještě
v tomto čísle zpravodaje, v kterém
vycházejí příspěvky pana Nykla,
zareagovat na jednu z myšlenek,
objevujících se v jeho článcích.
Ostatní myšlenky, jakkoli jsou ma-
toucí, ignoruji, ačkoli zdravý ro-
zum při čtení těchto příspěvků sám
o sobě zapochybuje, zda vůbec
existuje. Nechtěl jsem se touto vě-
cí nikdy zabývat, jelikož je určitě
pod úroveň slušných lidí vyčítat
a možná i upírat odměnu za, při-
nejmenším psychicky, když již neu-
znáváme, že i jinak náročnou prá-

ci, kterou každodenní fungování
v orgánech obcí je. Po zveřejnění to-
tální dezinformace panem Nyklem
však již nelze zůstat nad věcí. Jde
o výši odměny, kterou přesvědčivě
"přiznává" místostarostovi Vam-
berka. Připomínám, že píše o cca
1 mil. Kč za 4 roky.

Obecně platí, že funkce ve vo-
lených orgánech měst a obcí
jsou bu	 uvolněné, při nichž
zvolený člen vedení obce přechod-
ně opouští zaměstnání, aby vyko-
nával funkci, do které byl zvolen,
nebo neuvolněné, při nichž
uvolněn ze zaměstnání není a čin-
nost je vykonávána většinou ve vol-
ném čase. Je možné, aby se město,
či obec rozhodlo, zda funkci vole-
ného orgánu bude mít uvolněnou,
nebo neuvolněnou. Vamberk do-
posud z řady důvodů držel tradi-
ci, že post místostarosty /na
rozdíl od postu starosty/ bu-
de postem neuvolněným,
i když může mít místostaros-
tu uvolněného. Možná je to
dobře, možná je to špatně - to je
věc názoru. Já subjektivní názor
mám, zda je správný, nevím, nebo�
chybí srovnání.

Neuvolněný post místosta-
rosty Vamberka, mnou tedy vy-
konávaný nad rámec mých soukro-
mých pracovních povinností, byl

v první necelé polovině tohoto vo-
lebního období oceňován 11 tis. Kč
měsíční hrubé odměny, v současné
době pak 13 tis. Kč /pro zajíma-
vost před deseti lety, v období
1994-1998, v období absolutního
omezení všech výdajů ve Vamber-
ku, to bylo 12 tis. Kč, přičemž
současné možnosti jsou celo-
státními předpisy upraveny
až na trojnásobné výši/. Nic
víc k této odměně vyplaceno neby-
lo, naopak s odměnami se začíná
později, než v měsíci, kdy jsou
orgány zvoleny a končí dříve, než
jsou nahrazeny orgány novými.
Pouhým vynásobením zjistíme, že
čtyřleté období je o cca 570 tis.
Kč hrubého. Když odečteme daň
ve výši 25 %, dostáváme se na cca
430 tis. Kč. Ovšem příjem snižuje
zdravotní a sociální pojištění, které
neplatí město, ale platí ho sám pří-
jemce odměny. Pravdou také je, že
jsem nikdy při použití vlastního
auta nežádal cestovní náhrady,
nikdy jsem neuplatnil případné ná-
hrady za telefonáty, kterých samo-
zřejmě bylo moc a moc. Odečte-
me-li všechny vyjmenované nákla-
dy, jsme již kolem 300 tis. Kč
za 4 roky, což je 30% toho, co
uvádí pan Nykl. Ano, jím zveřejně-
ný 1 mil. Kč by ve Vamberku na
post uvolněného místostarosty te-

oreticky mohl být vyplacen, před-
pisy to umožňují. Ovšem i v tomto
případě je v čistém řeč o méně než
600 tis. Kč. Tato možnost nenasta-
la i proto, že jsem sám vyslovil přá-
ní, že nechci více než polovinu po-
hyblivé složky této odměny. 

Ještě jedna matematika zde pře-
svědčivě platí. Ta rovněž neúpro-
sně usvědčuje pana Nykla z totální
neinformovanosti a z šíření trestu-
hodných dezinformací. Pokud by
Vamberk post místostarosty zařa-
dil mezi posty uvolněné /což si
dovedu představit jako možné/,
přišlo by ho to za uvažované 4 ro-
ky na cca 2,2 mil. Kč mezd a
souvisejících nákladů. Končící vo-
lební období je tedy typické i tím,
že město na postu místostaros-
ty ušetřilo cca 1,6 mil. Kč a
rozhodně není v tomto bodě
charakterizováno zveřejně-
ným nesmyslem pana Nykla.
Jemu i jemu podobným ještě
sděluji, že si své práce pro
Vamberk cením na daleko ví-
ce, než je 6000 Kč/měsíc, ale
je mi ctí, že to co je nad tuto
částku, jsem mohl ponechat
ve prospěch rozpočtu města,
nebo�Vamberk je a vždy bu-
de mou srdeční záležitostí.

Josef Martinek
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Vážení spoluobčané,
po dlouhých úvahách a deba-

tách jsme došli k závěru, že si ne-
můžeme dovolit nereagovat na
článek paní Jarešové k turistické
stezce u Vyhlídky. Článek obsahu-
je hodně zkreslené informace.
Přinášíme Vám přehled faktů, na-
šich názorů a pocitů - závěry si
udělejte sami. Pro Vaši lepší orien-
taci přinášíme i náčrtek uvedené
lokality.

1) Cesta o níž je tvrzeno, že vedla
do Rybné a byla v majetku
města Vamberk, nikdy v celé
délce městu nepatřila. Městu
patřila cesta označená na plán-
ku body A až E. Cesta, o které
se paní Jarešová zmiňuje, byla
v úseku označeném A až B sku-
tečně městskou, ale v úseku B
až C byla majetkem pana
Kaplana. Z výše uvedeného
plyne, že i kdyby nedošlo k
převodu části cesty v úseku A
až D na p. Kaplana, nikdo by
mu nemohl zabránit užívat a
zaplotit svůj pozemek v úseku
B až C.

2) Není nám rovněž jasné, co by
vyřešil pronájem cesty  panu
Kaplanovi. Připus�me, že by k
pronájmu např. na 10 let do-
šlo. Kudy by chodili turisté,
když by p. Kaplan cestu zaplo-
til? 

3) Tvrzení, že radní tolerovali čer-
nou stavbu, a proto mělo být
vydáno rozhodnutí o jejím od-
stranění, je opět celé nepove-
dené. Pí Jarešová nezná, nebo
nechce znát, rozdíl mezi státní
správou a samosprávou. Radní,
jako samospráva města, žád-
nou stavbu obory nepovolova-
li, nebo� tuto pravomoc nemají

a tudíž ani nemohli projedná-
vat nějakou černou stavbu, na-
tož její odstranění.  Toto vše je
v kompetenci stavebního úřa-
du a dalších orgánů státní
správy.

4) Nedodržení slibu vyznačení ces-
ty k 2. 4. 2006, daného staros-
tou, se má následovně. Každý si
jistě pamatuje, že ještě v březnu
ležel na Vyhlídce sníh. Město
přesto bylo připraveno v po-

sledním týdnu
před otevírá-
ním studánky
U Prokopa ces-
tu zrealizovat.
Když jsme se v
Orlickém týde-
níku dozvědě-
li, že se letošní
otevírání ruší
/podotýkáme,
že z turistů
nám to nikdo
neoznámil/ ,
odložili jsme
i úpravu cesty
na dobu s příz-
nivějším poča-
sím.
5) Vyznačení
nové cesty ne-
má žádnou
souvislost s
volbami do
zastupitelstva,
jak se Vám

snaží autorka článku podsu-
nout, s osmdesátým výročím
chaty Vyhlídka však ano. Tyto
oslavy byly pro všechny zain-
teresované nepřekročitelným
termínem. 

6) Nikdy jsme neuvažovali o vy-
koupení cesty přes les p.
Diblíka /zde se objevilo trochu
informačního šumu, nebo� pa-
ní Jarešová neměla přesnou
informaci, postupně však při-
jala myšlenku, že se vykupova-
la  i lesní pasáž/. Jeden záměr
uvažoval s cestou po hranici
pozemku p. Kaplana. Cesta by
však byla značně komplikova-
ná a navíc by jí musely pad-
nout za obě� nějaké topoly. To
se nám vůbec nelíbilo. Uvítali
jsme proto další variantu a si-
ce přistoupení p. Diblíka na
odprodej části louky /ne lesa/.
Odprodej z toho důvodu, že
chozením po louce vznikají
majiteli škody, chozením po le-
se nikoliv. 

7) Považujeme za nutné uvést na
pravou míru i škody, které mu-
sel řešit tajemník s p. Diblíkem.
Domnívali jsme se, že cesta v
lese p. Diblíka povede mezi
stromy, tak jak je všude běžné.
Požadavkem paní Jarešové, asi

pod mylným dojmem toho, že
se vykoupila i lesní část, nebo
jen logicky proto, že cca 4 ská-
cené soušky neohrozí les pana
Diblíka, bylo odstranit stromy
tak, aby vznikla cesta. Dokon-
ce, pro nás až nepochopitelně,
paní Jarešová požadovala uře-
zat u země staré pařezy, aby tu-
risté neklopýtali. Pro nás bylo
následně automatické, že panu
Diblíkovi budou dodány stro-
my, které byly na jeho pozemku
vykáceny. Vůbec jsme však ne-
tušili, že bude situace v tomto
bodě paní Jarešovou zdramati-
zována. Pan Diblík však logicky
žádnou další kompenzaci za
pokácené stromy nepožadoval
a jeho přístup byl vstřícný, za
což mu i my děkujeme.

8) Nikdo nikdy nikomu neslíbil,
že cesta bude celá v majetku
města. Proč? Neexistuje pro to
žádný důvod, nebo snad jsou
všechny turistické cesty v ma-
jetku měst či obcí. To je evi-
dentní nesmysl. Podívejme se
jinam. Např. do Českého Ráje,
ten byl celý vydán do soukro-
mého vlastnictví.

9) Z článku vzniká rovněž dojem,
že celá cesta stála obrovské pe-
níze. Není tomu tak. Mezi pa-
nem Kaplanem a městem se

jednalo o doplatek ze strany p.
Kaplana, s p. Diblíkem byla do-
hodnuta velice příznivá cena,
odvozená od ceny zemědělské
půdy. Další náklady vznikly na
základě požadavku turistů a
nutno zdůraznit, že byly mini-
mální. Sejmutí    drnu na louce
provedl pan Kučera a dvě lávky
v lese p. Diblíka byly vyrobeny
z vlastního materiálu města.

10)  Zcela zodpovědně prohlašuje-
me, že jsme nejednali jak tvrdí
paní Jarešová, proti zájmům
veřejnosti, ale naopak v zájmu
této veřejnosti, hlavně v zájmu
turistů. Kdybychom celou věc
ponechali v původním stavu,
jak je paní Jarešovou požado-
váno, zadní brána na pozem-
ku pana Kaplana by byla stej-
ně zbudována, část cesty, která
by zůstala v majetku města, by
však byla vyplocena. 

Rada města má určitě v této kau-
ze svědomí čisté, bere zřetel na po-
žadavky všech a snaží se je sklou-
bit dohromady. Kladné reakce ze
strany návštěvníků - "cizích" turistů
na novou stezku, která je vede ko-
lem u nás ne tak známých daňků
a muflonů, navíc přímo k chatě
Vyhlídka, jsou toho důkazem.         

Rada města

Reakce na článek paní Jarešové k turistické stezce u Vyhlídky
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V čísle 9/06 Vambereckého zpra-
vodaje je pod názvem "Čí jsou veřej-
né cesty,aneb Tudy cesty nevedou
…"  uveden článek Zdenky Jarešové,
předsedkyně Sdružení turistů města
Vamberk, který se zabývá problema-
tikou uzavřené cesty v majetku měs-
ta v části zvané Vyhlídka.

Není mým obvyklým zvykem píse-
mně reagovat na problematiku, kte-
rou se snaží řešit různí občané ve-
řejnou formou. Avšak v případě, že
se jedná o jednoznačnou alarmující
nepravdu, napadání  představitelů
města,  o kterých se domnívám, že
svoji práci odvádějí dobře (a je s po-
divem, že zrovna před komunálními
volbami) a dokonce i moji osobu,
tak mi nezbývá než reagovat a pro
širší veřejnost věc uvést na pravou
míru, nebo chcete-li, zveřejnit věc
z mého pohledu.

V roce 2003 byl četným přísluš-
ným státním institucím včetně
Stavebního úřadu Města Vamberk
oznámen a předložen záměr
Zájmového chovu zvěře   v  lokalitě
Vyhlídka - Vamberk. Tento chov
zvěře byl všemi institucemi vč.
Ministerstva zemědělství ČR Praha,
i nezávislými odborníky  ve věci jed-
noznačně schválen a doporučen.
Jedná se o významné doplnění
a oživení okolí města Vamberk, vč.
jeho záměrů  zatraktivnění okolí,
součást budovaných cyklostezek,
naučné trasy, ukázka pro školní mlá-
dež atd. Původně jsem se domníval,
že  budou jako součást široké veřej-
nosti nadšeni z vybudované obůrky
i turisté včetně těch "vamberec-
kých".  Že jsem se velice spletl, jsem
zjistil až po tom, co vše předvedla
(viz. předmětný článek) Zdenka
Jarešová. Nebudu široce rozebírat
každý detail jí uváděných nepravd,
jen ve stručnosti:

Předmětná parcela byla skutečně
v majetku města Vamberk, skutečně
na ní byla turistická cesta, avšak ta-
to parcela končila u pozemků v mém
vlastnictví, po kterých dále turisté
(samozřejmě nejen oni), chodili
s mým tichým souhlasem a to až do
doby uskutečnění výstavby obůrky
resp. zájmového chovu zvěře. Je ku-
riózní, že fotografie, kterou paní
Jarešová publikuje jako přílohu
k předmětnému článku je přesně
z místa uprostřed mých vlastních po-
zemků. Je logické, že jsem požádal
zastupitelstvo města Vamberk, aby
tuto svoji (mimochodem výměrou
velmi malou) parcelu, bud  odpro-
dalo, nebo směnilo za můj vlastní
pozemek užívaný městem (pozemek
pod školou v Merklovicích) tak, aby
pozemky v obůrce mohly být využi-
ty jako komplex s tím, že i turisté si
mohou zajít cca 100 metů od pů-
vodní cesty a zanedbatelným
obchvatem obůrky při krásné  podí-
vané na zvěř  se napojit na původní
cestu vedoucí do Rybné n. Zdobnicí.

Zmíněných 100 metrů bylo ale zřej-
mě pro paní Jarešovou příliš. Proto
dokázala rozpoutat - dle mého až
hysterickou kampaň, v níž lživě
napadala mimo moji osobu i volené
zastupitele města vč. samotného sta-
rosty. Vždy� ani já ani oni nechodíme
po její zahrádce (pokud ji má) a
plně respektujeme její vlastnická
práva. O to by se měla možná snažit
i ona a ne se odvolávat na "širokou
veřejnost" a "její zájmy". Možná si to-
tiž  spletla dobu … 

Závěrem konstatuji, na rozdíl od
nepravdivých tvrzení paní Jare-
šové, že vše v souvislosti s budová-
ním obůrky zájmového chovu zvěře
bylo řádně a zákonně řešeno
o čemž svědčí i četné písemné pod-
klady. Veškerá řešení byla povo-
lena a vlastnické změny v držení
pozemků byly odsouhlaseny zastu-
piteli Města Vamberk. Rovněž tak
nikde nebyla postavena žádná "čer-
ná" stavba, ve smyslu uzavření ces-
ty apod. 

Mimochodem koncem letošního
srpna, nově vytvořenou stezku
kolem obůrky (o kterou se mimo-
chodem "turistům z Vamberka" mís-
to nich  samých postaral starosta
města  za prostředky města),  prošel
a značil předseda okresního svazu
turistů, který konstatoval, že tak
krásných  staveb jako je obůrka zá-
jmového chovu zvěře, by poblíž tu-
ristických cest bylo zapotřebí více….

Miroslav Kaplan, 
Merklovice

"Čí jsou veřejné cesty, aneb Tudy cesty nevedou II…" 
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Co se povedlo za právě uplynulé
volební období ve vamberecké
Městské knihovně? Mnohé. 

Vyskytly se ovšem i skutečnosti,
který výsledný dobrý dojem kazí. 

Knihovna si udržela své věrné čte-
náře a získala nové. Přibylo jí řádo-
vě několik set knih. Uspořádala
množství zajímavých akcí jak pro
dětské tak i dospělé čtenáře.
Výrazně se změnila i její "fyzická
podoba" a na návrh rady města, i
přes nesouhlas některých zastupite-
lů, byla posílena i personálně o dal-
ší dvě pracovnice na plný úvazek.

Vzhledem k opakovaným připo-
mínkám, ze strany vedoucí Měst-
ské knihovny Anny Klecandrové, ke
kompetencím jednotlivých pracov-
níků města v návaznosti na zákon
č.128/2000, rozhodla rada města
na svém 78. zasedání dne
25.1.2006 o jmenování radních,
kteří budou odpovědní za chod
organizačních složek města. Byl
jsem radou města jmenován odpo-
vědnou osobou v těchto koncepč-
ních věcech Městské knihovny:
- počty zaměstnanců
- návrhy rozpočtu včetně poža-

dovaných změn /mimo man-
datorních výdajů/

- náměty, připomínky, podněty
a stížnosti - předjednání pro
jednání RM

- záměry na rozšíření služeb či
jejich omezení

- hodnocení práce vedoucí kni-
hovny s vazbou na výši prémií
a odměn

- další otázky zásadního význa-
mu.

Městská knihovna měla, kromě
své hlavní náplně, tedy půjčování
knih, sloužit i jako informační
středisko. Vamberk takové místo
potřebuje doslova jako sůl. Leží v
oblasti, která se stává turisticky
velmi navštěvovanou. Zastaví se
tu mnozí turisté mířící do hor, a�
už Orlických nebo například na
Kralický Sněžník nebo až do mo-
ravských pohoří. Hodně lidí přijíž-
dí speciálně do Vamberka - aniž
by plánovali cestu jinam - kvůli
krajkářské tradici. 

Zatímco například v Žamberku,
Králíkách nebo v Deštěném v
Orlických horách najdou vybave-
né informační centrum, ve
Vamberku jim nezbývá než se ob-
rátit na městský úřad. Ten má
však vzhledem k místním obča-
nům spoustu povinností a nemůže
tedy informační středisko dlouho-
době suplovat v odpovídající kva-
litě. 

To, že se nepodařilo informační
středisko zřídit, považuji za neús-
pěch. (Přitom na počátku volební-
ho období, byla organizace i per-
sonální posílení nastaveny tak,
aby vzniklo a dobře fungovalo).
Tato skutečnost byla také jedním

z důvodů snížení počtu pracovnic
na původní dvě s výpomocí pra-
covnice s úvazkem 0,5.

Pokud budu hovořit za sebe co-
by osobu, která dohlíží na chod
knihovny, selhala komunikace
mezi vedením knihovny a vede-
ním města. Vedoucí Anna
Klecandrová v mnoha případech
nespolupracovala a odmítala i ko-
munikaci s tajemníkem Josefem
Šlechtou. Z těchto důvodů byla
provedena rozhodnutím rady
města již uvedená změna, tedy
výměna osoby odpovědné za chod
knihovny. Ani toto organizační
opatření však nevedlo ke zlepšení.
Komunikace mezi vedením kni-
hovny a města stále vázla.
Vznikala nedorozumění, která
musela rada města následně řešit.

Osobně mě mrzí také to, že se
paní Anna Klecandrová snažila
vytvářet dojem, že jí město "hází
klacky pod nohy" a ono je "jejím
nepřítelem". Tyto myšlenky se ob-
jevovaly v článcích Vambereckého
zpravodaje, který jako členka re-
dakční rady spoluvytváří. 

Například v článku Knihovnické
střípky aneb Co slyšely zdi kni-
hovny v zářijovém čísle popisuje
letní aktivity ve Vamberku a okolí.
V posledním odstavci najednou
odbočuje od tématu tímto "po-
vzdechem": Blíží se volby do za-
stupitelstva města a zatímco něk-
teří děkují vedení města za pod-
poru a projevy přízně, my k tomu
nemáme důvod. Ptám se: měla-li
paní Klecandrová na mysli kon-
krétní námitky, proč je také kon-
krétně nevyjádřila? Měla k tomu
dostatek příležitostí například
prostřednictvím schůzky se mnou
či přímo na jednání rady. Jako ob-
čan města se může účastnit a vy-
stoupit na veřejném zasedání.
A konečně mohla je uvést i ve
zmíněném čísle Vambereckého
zpravodaje. Pokud se jednalo jen
o takové plácnutí do vody "aby se
udělaly vlny", měly je skutečně
slyšet jen zdi knihovny.   

V únorovém čísle si pracovnice
knihovny (byly podepsány Vaše

knihovnice) zase stěžovaly, že na
ně cituji "…Ježíšek s dárky poza-
pomněl. …. A tak vás chtě nechtě,
naši milí čtenáři, musíme poprosit
o trpělivost a porozumění. Nové
knížky se na našich pultech objeví
v měsíci březnu - to až se k nám
dokutálí penízky z městské po-
kladny. Děkujeme za pochopení a
slibujeme - všechna strádání vám
vynahradíme i s úroky. A my své
sliby plníme." Na tento článek
reagoval ve Vambereckém zpravo-
daji zastupitel a předseda finanč-
ního výboru Josef Šlezinger, který
objasnil situaci týkající se financo-
vání knihovny. Mimo jiné napsal :
Při konzultaci o struktuře rozpo-
čtu pro Městskou knihovnu na rok
2006 nepadlo jediného slova o
tom, že by měl být omezen popří-
padě zastaven nákup nových
knih. Případné omezení rozpočto-
vých výdajů se vztahovalo pouze
na vybavení knihovny.

Domnívám se, že zpravodaj má
občany objektivně informovat o
dění ve městě a především přiná-
šet užitečné informace, nikoli ji-
notaje a dvojsmyslná povzdech-
nutí. Pokud měla vedoucí Anna
Klecandrová nějaké konkrétní ná-
mitky a požadavky, měla je před-
ložit radě a otevřeně o nich hovo-
řit s kompetentními osobami.
Můžu zaručit, že i reakce vedení
města by byla velmi otevřená. Byli
jsme vždy připraveni situaci v kni-
hovně řešit bez postranních úmys-
lů a intrik. Pracovníků knihovny
jsme si vždy vážili a knihovnu ja-
ko instituci považujeme za nepo-
stradatelnou. Je důležitou součás-
tí kulturního života města a její
funkce by měla být do budoucna
ještě posílena. Doufám, že nově
zvolení zastupitelé vytvoří kni-
hovně takové podmínky, aby mo-
hla fungovat jako kterákoli jiná
podobná zařízení evropské úrov-
ně.

Rudolf Mandaus, 
člen rady města.

Ve Vamberku dne 2.10.2006

Co by zdi knihovny měly také slyšet

KAMENICTVÍ
● kompletní zhotovení pomníků 
z přírodního kamene a terasa

● opravy a úpravy pomníků
● moderní tvary pomníků

● urnové pomníky za výhodné ceny
● nejlevnější světlá i tmavá žula

RAŠKA RUDOLF, 561 14 ČESKÉ LIBCHAVY
Tel. 465 582 130, 603 281 830, 603 281 831
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Vážení spoluobčané,

považuji za vhodné, abych v závěru vo-
lebního období připomenul a oživil někte-
ré záležitosti.

Za prvé bych chtěl poděkovat za podpo-
ru a sílu, kterou jste mi dali v minulých
volbách a kterou jste mi mnozí z Vás vy-
jadřovali po celé čtyři roky. Se stejnou si-
lou jsem se snažil prosazovat vše, co jsme
před volbami slíbili. Mohu s čistým svědo-
mím konstatovat, že se téměř všechna na-
še předsevzetí splnila, a ta která ne, jsou
nastartována a zbývá je pouze dokončit.

Naším výrazným cílem bylo po letech
připravit lokality pro výstavbu bytů a ro-
dinných domků. V souvislosti s bytovými
domky můžu s potěšením konstatovat, že
se nám podařilo vykoupit významnou
část atraktivních pozemků v lokalitě
"Bačinka", že se nám je podařilo zahrnout
do nově připravovaného územního plánu,
a že když to dobře půjde, bude moci být
započato s výstavbou prvních 60 rodin-
ných domků již v příštím roce. Nejdříve
jsme v rámci I. etapy vykoupili cca
17.500 m2 pozemků po 80 Kč/m2, tedy za
1,4 mil. Kč. Při odhadovaných nákladech
na technickou infrastrukturu 6,5 mil. Kč
nedosáhnou celkové náklady 8 mil. Kč,
a při standardním prodeji těchto atrak-
tivních pozemků po cca 600 Kč/m2, do-
sáhnou následně tržby za prodej kolem
10 mil. Kč. Výnos by tak mohl činit 2 mil. Kč.
Ještě výhodnější pak může být II. etapa
tohoto záměru, kdy jsme vykoupili dal-
ších 34.000 m2 - tentokrát po 10 Kč/m2.
I při nákladné infrastruktuře (téměř 13
mil. Kč) je zřejmé, že při zachování pro-
dejní ceny 600 Kč/m2 budou celkové příj-
my téměř 19 mil. Kč, tedy zisk zhruba
6 mil. Kč. Bude samozřejmě záležet na
novém vedení města, jakým způsobem
přistoupí k financování infrastruktury, te-
dy vodovodů, kanalizací, komunikací, …
Bude možno uvažovat o získání dotační-
ho titulu, který však pokryje pouze mini-
mální část nákladů, nebo o spolufinanco-
vání s adekvátním partnerem (stavební
společností, finanční skupinou, …), ale
bude možno tuto infrastrukturu zafinan-
covat z úvěru. To vše se uvidí. Ale per-
spektiva výstavby 60 rodinných domků
pro 60 rodin je velice blízko. 

Co se týká výstavby bytových domů, jsou
připraveny minimálně dvě výrazné lokali-
ty: jednak přebíráme z minulého územní-
ho plánu lokalitu "Cihelna", která je a bu-
de k zástavbě bytovými objekty určena.
Určitou potíž zde působí vlastnické vzta-
hy. Lokalita se přes několikrát opakovaný
nesouhlas města dostala do majetku sou-
kromé osoby, když jí armáda uvedené po-
zemky prodala, přičemž tato soukromá
osoba uvažuje o jiném, pro nás nepřijatel-
ném způsobu využití. Hodlá je využít jako

prostor pro uložení materiálu, by� údajně
na přechodnou dobu. Ze skládky ovšem
máme obrovské obavy. Bude na nových
zastupitelích, aby tento nesoulad a rozpor
ustáli, a nedovolili tak na dalších 20 let
"zasypávat" Vamberk. Soukromé osobě
byla učiněna nabídka na odkup pozemků
městem s možností financování v souvis-
losti s rozvojem automobilky ŠKODA
AUTO. Soukromá osoba však zatím o na-
bídku nejeví zájem. V případě pozitivního
vyřešení této lokality jsou na Státním fon-
du rozvoje bydlení nárokovány finanční
prostředky na výstavbu až 240 bytů včet-
ně inženýrských sítí. Ze stejného zdroje by
mohlo být financováno i 60 bytů v pro-
storu kasáren.

Stejná lokalita - kasárna, zejména jejich
část u vrátnice, počítá s využitím pro vý-
stavbu obchodního centra. Dalo by se ho-
vořit o obchodním centru typu TESCO,
OBI, ale i KAUFLAND, … Bohužel jedná-
ní se společností, se kterou byla uzavřena
dohoda o přípravě využití tohoto území se
pro nás neúměrně protahují a máme oba-
vy, že se do konce roku příliš nestane.
Jiná situace, i když rovněž neplní naše
představy o termínech realizace, je na
úrovni potravinového centra. Jak jistě ce-
lá řada z Vás ví, připravována je studie v
prostoru mezi Městským klubem
Sokolovna (parkoviště) a Krajkářskou
školou. Zatím však jsou upřednostňovány
obce a města nad 6 000 obyvatel (my spa-
dáme do kategorie 4 000 - 6 000), a pro-
to se příprava této stavby, pro nás neú-
měrně, vleče. Snad budoucí zastupitelé
budou pokračovat v našem zájmu a cíli,
kterým je a vždy bylo, postavit pro místní
obyvatele tak potřebný odpovídající po-
travinový dům.

Trochu neš�astnou se mi jeví situace ko-
lem výstavby 3. etapy obchvatu města.
Bohužel se nesplnila moje optimistická
varianta, že tak jako před čtyřmi  lety
byla zahájena etapa druhá, začneme na
podzim etapu třetí. Město v této záležitos-
ti splnilo veškeré úkoly, pomohlo vykoupit
vykoupitelné pozemky, pomohlo navrh-
nout směnitelné pozemky, přesto se stav-
ba tzv. "zasekla". A to jednak na financích
(stavbu financuje Státní fond dopravní
infrastruktury, který s první injekcí počítá
pro rok 2007), dále však na vlastnických
vztazích. I na této etapě se totiž našel
majitel pozemku, který prodej pozemku
podmiňuje něčím dalším. A tím dalším je
dokončení hlukové stěny v jihovýchodní
části 2. etapy. Bohužel tato 2. etapa je již
finančně ukončena a z provozních peněz
(zimní a letní údržba) ji financovat nelze.
Sem již možnosti města nesahají a může-
me jen doufat, že se řešení najde. Ta jsou
dvě: bu� rozdělit tuto 3. etapu na dvě
části - nekonfliktní realizovat a u kon-
fliktní přistoupit k vyvlastnění pozemků,

nebo se s majiteli dohodnout a stavbu rea-
lizovat jako celek. Já věřím, že nastane
druhá varianta a stavba bude v roce 2007
zahájena a v dalším roce slavnostně a ko-
nečně uvedena do provozu.

Poslední ožehavou záležitostí, na kterou
chci obyvatele našeho města upozornit, je
složitá situace v oblasti čištění odpadních
vod. Jak opět převážná část z Vás ví, čis-
tírna odpadních vod (dále jen ČOV) je k
dnešnímu datu  v majetku soukromé spo-
lečnosti, která ji získala odkoupením od
správce konkurzní podstaty likvidované
společnosti Vamberecké maso a uzeniny.
Tato ČOV však byla vystavěna pro zajiště-
ní čištění pro 30 000 ekvivalentních oby-
vatel (na ty bylo přepočteno i čistění
odpadu z masny). V současné době, jak
známo, masna nečistí, obyvatelé nepřibý-
vají (spíše naopak) a proto činnost této
ČOV je neefektivní, nebo� čistí stěží 5 000
ekvivalentních osob, samozřejmě za neú-
měrné náklady. Je evidentní a jedině
správné, že se vedení města a současní za-
stupitelé převážně shodli na výstavbě no-
vé ČOV, moderní, efektivní a přizpůsobené
počtu obyvatel. S politováním musím
podtrhnout, že jen převážná část zastupi-
telů. A když ještě podotknu, že na Minis-
terstvu zemědělství byla přijata naše žá-
dost na přidělení dotace na výstavbu této
nové ČOV, sám se divím, že názor a sta-
novisko zastupitelstva jednotný není. Ale,
kdo ví. V současné době vrcholí přípravy
na zahájení stavby, máme pravomocné
územní rozhodnutí, pozemky jsou naše,
dotace je v dohlednu, tak nech� se rychle
začne stavět. Vždy� provozní náklady stá-
vající nemodernizované ČOV převyšují
4,6 mil. Kč ročně (a modernizována by
tato ČOV do roku 2010 musela být stejně
- avšak bez dotace, takže za naše peníze,
za naše obrovské miliony), kdežto ta no-
vá /městská/ by mohla dosáhnout pro-
vozní náklady, pohybující se kolem 1,5
mil. ročně. My bychom si pak mohli do-
volit modernizovat stávající vodovodní sí�
i kanalizační sběrače a přispět tak i eko-
logii a našim peněženkám.

Jak to však v příštím období skutečně
bude, bude záležet jen na Vás - voličích
v Merklovicích, Pekle a Vamberku.
Dovolte, abych tímto poděkoval svým spo-
lupracovníkům z Městského úřadu, svým
kolegům zastupitelům, radním, předse-
dům výborů a komisí za skvělou spolu-
práci, by� ne vše se vždy povedlo tak, jak
bychom si jistě všichni přáli a Vám popřál
hodně š�astnou ruku při volbě těch, kteří
Vás ve Vašem zájmu budou zastupovat
další čtyři roky.

Hodně štěstí 

Ing. Jiří Mazúch
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M ě s t s k á  k n i h o v n a
Telefon: 494 541 437, e-mail: knihovna@vamberk-city.cz, 

www.vamberk-city.cz

Knižní novinky v měsíci říjen
Všem milým čtenářům
a návštěvníkům knihov-
ny kouzelné babí léto a
zlatavý podzim nejlépe
s krásnou knihou v ruce
přejí vamberské knihov-
nice.

KNÍŽKY PRO NAŠE
NEJMLADŠÍ ČTENÁŘE
● Jaroslav HEJKAL: 

Kdo co dělá
- obrázková knížka pro naše ne-
jmenší
● Miloš KRATOCHVÍL: 

Zapište si za uši
- veselé básničky a říkanky
● Božena ŠIMKOVÁ: 

Anče a Kuba mají Kubíčka
- v potoce už uběhlo hodně vody a
Ančeti s Kubou se narodil Kubíček.
Ale Trautenberk se čertí pořád stej-
ně…
● Zvědavý Pun�a
- pět roztomilých příběhů o zvěda-
vé štěňátku a jeho kamarádech.
● Nejkrásnější pohádkové 

písničky
- zpěvník těch NEJ písniček nejen
pro děti
● Pohádky o veselých 

zvířátkách
- kterak se zvířátka  umějí radovat
a veselit… Zkusíte to s nimi?

NOVÁ PRÓZA PRO VŠECHNY -
NÁCTILETÉ
● Peter HAINING: 

Čarodějovo doupě
- nejkouzelnější  příběhy o kouz-
lech a kouzelnících…
● Šárka JUNKOVÁ: 

Štěstí chodí po špičkách
- svět je neznámý a zlý - ještě, že při-
šla  láska! Co na tom, že s ní  i velké
komplikace, útěky, drogy a nové útě-
ky.. (román pro dívky a nejen pro ně)
● Meg CAPOTOVÁ: 

Princezna v zácviku
- další díl knižní řady o slastech
i strastech princeznovského živo-
ta… (pro dívky)
● Lenka LANCZOVÁ: 

Andělé noci
- jaké to je - po prima pařbě na
oslavu sedmnáctin se ráno probu-
dit v cizí posteli, vedle úplně cizího
kluka… (pro dívky)
● Thomas BREZINA:

Zabouchnutá ségra - to je 
průšvih!

- další z řady "Klukům vstup zaká-
zán". Přišla snad Timka o rozum?
Ó ne - to je jen zamilovaná! (pro
všechny, co se rádi zasmějí)

● Thomas BREZINA: 
Klub záhad - Pomsta 
hraběte Gundolfa

- další napínavý příběh se superlu-
pou. V pochmurné vile se ztrácejí
lidé beze stopy…

KNÍŽKY NAUČNÉ
● Hvězdy volantu 
- vše o MISTRECH řidičích a k to-
mu spousta fotografií  (pro milov-
níky aut)
● Bulteriér
- říká se o nich leccos. Ale víte, jaký
doopravdy je? (pro chovatele psů)
● Výtvarné techniky pro děti
- kresba, malba, pop-art, land art
Zkrátka všechno možné, abychom
se nenudili… (pro všechny, co rádi
kutí)
● Webová stránka snadno 

a rychle
- nemusíte být počítačový génius -
i vy to určitě zvládnete…
● Co ještě nevíte o přírodě
- nebo si snad myslíte, že víte
všechno? Kniha otázek a odpovědí
vás trošku otestuje.
● Olympijské hry
- od Atén 1896 k Aténám 2004.
Olympiády, sporty, sportovci, re-
kordy, kuriozity… 
● Na farmě
- 100 otevíracích okének, abychom
poznali život na statku 

NOVINKY V ODDĚLENÍ
PRO DOSPĚLÉ
● Lacika, Ján: 

TATRY A OKOLÍ
Turistický průvodce
● Jančar, Vojtěch: 

NA LODI KŘÍŽEM KRÁŽEM
PO ČECHÁCH A MORAVĚ

Celkem zde najdete 50 řek či říč-
ních úseků i krátkou návštěvu na
přehradách a u našich sousedů.
● Obůrková, Eva: 

VÝLETY S DĚTMI
Kam v České republice na výlet
s dětmi? V této knize naleznete
přes 300 odpovědí…
● Huber, Andreas: 

EMOCIONÁLNÍ 
INTELIGENCE

Soucit, sociální kompetence, kontro-
la impulsů, evoluce, mozkové struk-
tury, sebeovládání, dědičné vlohy,
logická inteligence, emoční poruchy.
● Čech, Zdeněk: 

DRSNÝ STŘED EVROPY
27 velkých příběhů našeho středo-
věku.
● Kolendovicz, Jacek: 

RYBÁŘSTVÍ
Lov dravých ryb.

● Štefáček, Stanislav: 
RYBÁŘSKÝ PRŮVODCE

● Hrušínský, Rudolf 
a Sláma Ivo: 
NA RYBÁCH S RUDOLFEM 
HRUŠÍNSKÝM

Své zážitky má RH hluboko ve své
rybářské duši a dovede o nich pou-
tavě vyprávět. Na závěr přidá své
oblíbené rybářské recepty.
● Bestajovský, Martin: 

LIDOVÉ OBYČEJE A NÁPADY 
PRO ŠIKOVNÉ RUCE

Léto. Letní svátky a obyčeje, pranosti-
ky, dávné dětské hry a jazykolamy…
● Schoch, Robert M.: 

CESTY STAVITELŮ 
PYRAMID

Skutečný průvodce pyramid, od
Egypta po starověkou Ameriku.
● Gressor, Megan 

a Cook Kerry: 
OSUDOVÉ LÁSKY

Milostné příběhy, které šokovaly
svět a pozměnily běh dějin.
● Bloch, Robert: 

VLAK DO PEKLA A JINÉ 
POVÍDKY

Bloch proslul originálním hřbitov-
ním humorem a téměř úsměvnou
komikou, kterou ve strašidelných
příbězích nikdo nečekal.

● Marshall, Peter: 
ASTROLOGIE SVĚTA

Astrologova výprava za poznáním
lidského nitra.
● Borovička, V.P.: 

PISTOLNÍCI DIVOKÉHO 
ZÁPADU

Sekty satanských bohů, Únosy, kte-
ré pobouřily svět, Smrt Hitlerova
jasnovidce, Andělé smrti, Bílé otro-
kyně, Chalupáři, Báječní podvodní-
ci….
● Bauer, Jan: 

TAJNOSTI KRÁLOVSKÝCH 
TRŮNŮ ANEB DĚSIVÉ 
ZÁHADY, DVOJNÍCI 
A PODVODY

Příliš podezřelý Bořivoj, Padělatel
a zakladatel Rudolf, Pod vládou fa-
lešných carů, Vězeň se železnou
maskou, Ztracený král Francie,
Habsburská strašidla…
● Hlaváčková, Iva: 

SČÍTÁNÍ ZLA
Oddychová literatura.
● Pratchett, Terry: 

DOBRÁ ZNAMENÍ
POSLEDNÍ KONTINENT
ÚŽASNÝ MAURIC A JEHO 
VZDĚLANÍ HLODAVCI
ZASLANÁ POŠTA
KLOBOUK S OBLOHOU

Vážení přátelé, rádi bychom pozvali Vás a Vaše čtenáře
na unikátní vystoupení slavného spisovatele: 

ERICH von DÄNIKEN 
osobně vystoupí v Pardubicích s přednáškou na téma 

Nevyřešené záhady minulosti 
18.10.2006 19.00 hodin

Dům kultury Dukla Pardubice
Další informace: www.daniken.cz

Dnes již legendární švýcarský spisovatel, badatel a „záhadolog“, au-
tor Vzpomínek na budoucnost a řady dalších bestsellerů, během svého
přednáškového turné zavítá do Pardubic, Ostravy, Olomouce, Brna a
Českých Budějovic, aby se setkal se svými fanoušky a seznámil je s ne-
vyřešenými záhadami minulosti. 

Dvouhodinová přednáška, tlumočená z němčiny do češtiny, je doslo-
va nabita fakty a argumenty. Díky velkoplošné multimediální projekci
mohou diváci spolu s Dänikenem navštívit všechna důležitá místa, na
kterých našel důkazy pro své teorie – peruánskou plošinu Nazca,
egyptské pyramidy, buddhistické stupy a řadu dalších. Svým energic-
kým projevem dokáže spisovatel i ve svých 71 letech maximálně zau-
jmout diváky. Dänikenovi fanoušci i všichni milovníci záhad se mohou tě-
šit na skutečně jedinečný zážitek a po přednášce také na autogramiádu. 

Věříme, že tato informace potěší všechny Dänikenovy příznivce a pro-
to Vás prosíme o její zveřejnění. V případě Vašeho zájmu Vám rádi za-
šleme plakáty velikosti B2, A4 nebo letáčky A6.            

Těšíme se na Vaši návštěvu.
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Vamberk a jeho děti
Vážení, tak nevím, zda se mi to

zdá. Zda sním či bdím. Ale asi je
to skutečně tak  - opět jsme TO
všichni přežili….

Ptáte se, o čem je řeč? Snad o
"Blízkém setkání třetího druhu"
podle filmu Stevena Spielberga,
snad o setkání s E.T. téhož auto-
ra? Ba ne, chyba lávky.

My všichni jsme totiž opět přeži-
li jeden z nejpodivnějších úkazů,
který se pravidelně s jistotou čtyř
let opakuje nejen v našem malém
milém podhorském městečku.
Říká se mu "období komunálních
voleb" a a� chceme nebo nechce-
me, týká se nás všech, kteří tu ži-
jeme. Týká se nás i našich dětí. 

Podle slov Bible nemám soudit
jiné. To nechám povolanějším.
Chci jen tímto dopisem apelovat
na nešvar, který se  právě v komu-
nální politice usadil pravděpo-
dobně natrvalo. Vzít si za štít prá-
vě naše potomky…

A tak se předvádějí - někteří -
v psychologicky  velmi dobře pro-
myšlené a propracované formě
reklamní kampaně: "…kdo víc
a lépe. Kdo určitě. Kdo samozřej-
mě a  s plným nasazením…" - kdo
nejvíc udělá právě  pro naše děti
a mládež. 

A protože jsou to právě děti,
s kým já sama už spoustu let trá-
vím nejen svůj pracovní, ale i vol-
ný čas, přála bych si nejen pro
sebe, ale hlavně za ně, aby se ne-
jednalo o pouhé sliby -  aby se
plány staly skutečností. Aby se
dané sliby plnily. Aby se o to naši
vyvolení - námi zvolení -  alespoň
pokoušeli.  Spravedlivě. 

Aby nebylo protěžováno jedno
na úkor druhého. Aby měly všech-
ny děti stejnou šanci a stejné
možnosti. A tak si dovolím opono-
vat panu starostovi. Vamberk, to
opravdu není jen krajka. To jsou
děti předškolní a školní. A dospí-
vající mládež a mladí lidé vůbec.
Holky a kluci. Fotbalisti, skej�áci,
rybáři, modeláři, gymnastky, te-
nisti, orien�áci, tanečníci. A taky
kutilové a čtenáři a malí herci a

zpěváci a muzikanti. A ti všichni
a také ti, kteří dokáží svůj volný
čas našim dětem věnovat, ti všich-
ni si zaslouží a potřebují stejnou
podporu našeho města. Ti všichni
nelitují času, prostředků, svého
volna. Jsou to oni, kdo se toulají
s dětmi po lese a o sobotách mís-
to vysedávaní u televize vymýšlí,
co s dětmi dál.  Jak je zaujmout,
jak je zabavit a něčemu naučit,
jak je vychovávat a dál vést k těm
nejčistším lidským zásadám, které
dělají člověka člověkem. Však to
dělají často i za rodiče, kteří ten
čas nemají nebo  někteří ani ne-
chtějí mít..

A právě proto  a za to si jich já
osobně  velice vážím a vážit ne-
přestanu. Věřte, není jich mnoho.
V dnešní době se přece nenosí dě-
lat věci jen tak. Zadarmo…

A tak vás prosím, páni radní, a�
současní či budoucí, važte si jich i
Vy. Jsou to právě oni, kdo tráví
svůj čas možná i s Vašimi dětmi
třeba obyčejným  "hopsáním po
louce", zatímco vy máte na staros-
ti věci důležitější - ačkoli - co je
pro nás vlastně nejdůležitější?
Dopřejte tedy těmto lidem své
přízně a umožněte jim pracovat s
naší mladou generací co nejlépe.
Vaši péči si přece  zaslouží všech-
ny naše děti stejně….

A pak, až si budete moci říci -
podporujeme všechny naše orga-
nizace a instituce pracující s dět-
mi podle jejich potřeb - pak si
z nich vyzvedněte tu jednu jedi-
nou  NEJ - tu  třešinku na dortu -
a tou své dílo završte a ozdobte. 

Přeji vám všem, kteří se dosta-
nete k vedení našeho milovaného
městečka, abyste nezradili svá
předsevzetí. Abyste nezahodili
důvěru svých přátel.

Přeji vám, abyste se jednou
mohli bez studu podívat do očí
jim i vamberským dětem.

Za vamberskou knihovnu, za
vamberské taneční studio, za děti
i sama za sebe.      

Jaroslava Martinová 

MUDr. Dagmar Kašparová
PRAKTICKÝ ZUBNÍ LÉKAŘ

Voříškova 169, 517 54  Vamberk

UPOZORŇUJE NA ZMĚNU TELEFONNÍHO ČÍSLA:

602 514 715

Milé příznivkyně AEROBICU
Začínáme v úterý 5. září 2006 

od 18.30 do 19.30 h.
ÚTERÝ 19.00 - 20.00 hod.

Warm up / Aerobic, Bodystyling

ČTVRTEK 19.00 - 20.00 hod.
Warm up / 1 měsíc Step Aerobic

1 měsíc Kick-box
Těšíme se na Vás. Pavla

Dne 16. 9. 2006 proběhly oslavy 100 let železnice na trati č. 023
Doudleby nad Orlici - Vamberk - Rokytnice v Oh.  Cestující, kteří si
včas zakoupili jízdenku, se mohli v tento den svézt parním vlakem ta-
ženým parní lokomotivou 4230.009 s pěti historickými osobními
vozy. Dále byla cestujícím představena nová motorová jednotka 814
+ 914 REGINOVA, která jezdila na trati Rokytnice v O.h. - Vamberk
- Doudleby nad Orlicí - Týniště nad Orlicí dle pravidelného jízdního
řádu. Samozřejmě i tou se mohli cestující svézt, avšak nebyla tak hoj-
ně navštívena jako populární parní vlak, z kterého byli nadšeni nejen
dospělí, ale hlavně děti. Tatínkové zvídavých kloučků měli co dělat,
aby svým synům vysvětlili, čím je taková parní lokomotiva poháněna
a jak to všechno funguje. Jako doprovodná akce proběhla od 9.00 do
17.00 hodin výstava 100 let železnice v aule Základní školy v Rokyt-
nici v Oh. Pro děti byly připraveny pou�ové atrakce v Horské ulici -
v Lunaparku Dubský v Rokytnici v O.h. Byl pořádán i den otevřených
dveří nové ZŠ v Rokytnici v O.h. A další akce. V Doudlebách nad Orlicí
se konala také výstava modelových kolejiš� a pojízdného muzea odba-
vovací techniky. Vystoupila zde i Vamberecká dechovka. Návštěvníci ta-
ké měli zvýhodněné vstupné do renesančního zámku v Doudlebách
nad Orlicí. Lenka Krejčová

100 let železnice na trati č. 023
z Doudleby n. O. - Vamberk - Rokytnice v O.h.

Foto: Lenka Krejčová

Lucie Hušková.   Foto: AK
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SPOLEK PŘÁTEL HISTORIE VAMBERECKA

Historie babictví a porodních báb
Při svém bádání po předcích čas-

to narážím v matrikách na termí-
ny, dnes již zapomenuté, nepouží-
vané, zaniklé nebo používané pou-
ze při církevních obřadech. Jde
například o ohlášky, družbu, dru-
žici, starosvatbí - termíny spojené
se svatbami nebo např. kmotr, svě-
dek, porodní bába, což jsou termí-
ny běžně užívané při křtech a za-
psané v matrikách narozených.
Víme dnes, co přesně znamenaly?
Koukněme se třeba na takovou po-
rodní bábu. I já jsem si zpočátku
myslel, že je to jasné - žena, po-
máhající při porodu. Co více k to-
mu dodat. Ale vězte, že je co do-
dat a není toho málo. O lecčem
mohou napovědět již různé názvy
tohoto povolání a žen, které se jím
zabývaly: babictví, babení - žena
položná, bába pupkořezná,
Hebamme (německy) atd.    

V nejstarších dobách se snažily
pomoci ženě - rodičce ženy starší,
které již samy rodily. První píse-
mné doklady ze starověku o vývo-
ji porodnictví byly získány obje-
vem rozsáhlé knihovny asyrského
krále ze 7.st.př.n.l. Za prvního
praktického porodníka starověku
je pokládán Sorános z Dresu (žil
kolem roku 120 př.n.l.), který vy-
dal obsáhlé dílo, pojednávající
o porodnictví a péči o novorozen-
ce. Zde popsal "porodní pomocni-
ci" jako ženu gramotnou, duchapl-
nou, obdařenou dobrou pamětí,
pracovitou, počestnou a bez smy-
slových vad. Měla být klidné pova-
hy, střízlivá, bez předsudků a ne-
měla být chtivá peněz, aby nepo-
skytovala látky vyvolávající potrat
za úplatu. Podobně jako ve světě
vyvíjelo se babictví i u nás. Po řa-
du století bylo toto povolání opo-

míjeno, vykonávaly jej ženy zpo-
čátku bez základního školení. V té
době se doktoři medicíny porod-
nictvím vůbec nezabývali, nebo�
tato profese nebyla důstojná jejich
stavu (v roce 1522 byl upálen
hamburský lékař za pomoc rodič-
ce!). Vlastní porodní babičky u nás
byly od 14. století. Na Univerzitě
Karlově v Praze se porodnictví a
gynekologie přednášely hned od
jejího založení v roce 1348, avšak
pouze teoreticky, praktická cvičení
se nekonala, protože chirurgii a a-
natomii přednášeli výlučně profe-
soři patřící k duchovnímu stavu.
První učebnici pro porodní báby
psanou v českém jazyce vydal v ro-
ce 1519 mladoboleslavský lékař
Nicolaus Claudjan pod názvem:
"Zpráwa a nauczenie žienam tie-
hotnym a babam pupkorzeznym
netoliko prospessna, ale také potr-
zebna". Další českou knihu pro ba-
bičky sepsal v roce 1577 Matouš
Wolkenberger. Obě učebnice jsou
plné mystiky a pověr, vycházejí sa-
mozřejmě z poznatků doby, kdy
vznikly. 

V 18. století byly životní pod-
mínky tehdejších babiček velmi
bídné. Byly to většinou staré vdo-
vy, které jen nerady a proti své vů-
li vykonávaly porodnickou praxi
místo žebrání. Neuměly číst ani
psát, nemohly se vyučit. Odměna
za práci byla nepatrná. V této do-
bě povolala Marie Terezie z
Holandska dr. Gerharda van
Swietena, který rychle poznal neu-
těšené poměry rakouského zdra-
votnictví a obrátil svou pozornost
nejprve ke zlepšení porodnické pé-
če. Dvorním dekretem ze dne 30.
12. 1745 bylo stanoveno, aby po-
rodním babičkám a jejich pomoc-

nicím přednášel profesor anato-
mie. 24. 7.1753 vydala císařovna
Marie Terezie nový zdravotní
"Generální řád pro Království Čes-
ké", který se zabýval i postavením
porodních babiček. Byla v něm
stanovena pravidla, jimiž se po-
rodní báby musely řídit, například
po složení přísné zkoušky a přísa-
hy věrnosti směly nosit odznak,
kterým se lišily od porodních bab,
které zkoušku nevykonaly.
Generální řád nabádal k čestnému
chování, zakazoval pití vína a ji-
ných alkoholických nápojů, pod
hrozbou trestu se zakazovalo jaké-
koli předčasné vypuzení plodu
a podávání léků šestinedělce i no-
vorozenci. Řád byl zakončen pří-
sahou, kterou musela porodní ba-
bička složit do rukou vrchnosti
i pana děkana. Tento řád zname-
nal velký pokrok ve zdravotnictví,
byl v platnosti 150 let a stal se
mezníkem v historii babictví.
Ovšem vzdělávání a zákonné
zkoušení do praxe přecházelo po-
malu a zvláště na venkově bylo
ještě dlouho potom mnoho porod-
ních bab nezkoušených.  

V roce 1897 vyšly služební před-
pisy pro porodní báby. Přes všech-
na opatření, nařízení i zákony se
sociální postavení porodních bab
nezlepšilo, ba naopak bylo čím dál
horší. V těchto neutěšených do-
bách se samy babičky snažily ales-
poň částečně zlepšit poměry ve
stáří a zakládaly podpůrné spolky.
V Praze vznikla v roce 1911
Zemská jednota porodních babi-
ček. V roce 1919 se všechny spol-
ky porodních babiček v Čechách
a na Moravě sloučily a vznikla or-
ganizace Ústřední jednota porod-
ních asistentek (ÚJPA). V letech

1930 - 1939 byly v republice pou-
ze dva vzdělávací ústavy pro po-
rodní asistentky - Pardubice
a Moravská Ostrava. Ale to je již
novodobější historie.

Ještě jeden termín se uvádí v
souvislosti s porodními bábami -
"zkoušená". Nejednalo se, jak by se
mohlo zdát, o potvrzení výše po-
psaného vzdělání, ale o zkoušku
z katechismu, tj. že umí vykonat
křest v nouzi. V dřívějších dobách
byla daleko vyšší úmrtnost novo-
rozenců. Ti, kteří by se nedožili
ani řádného křtu v kostele, byli
pokřtěni hned po porodu zkouše-
nou porodní bábou z důvodu po-
hřbení zemřelého novorozence do
svaté půdy na hřbitově. Nepokřtě-
né děti byly pohřbívány na vyhra-
zeném místě, nejčastěji za hřbitov-
ní zdí.

Vzhledem k tomu, že náš rod  žil
po staletí na jiném panství, mám
záznamy pouze o dvou vamber-
ských porodních bábách. Terezie
Šlezingerová, zkoušená porodní
bába z Vamberka čp. 106, pomá-
hala v roce 1859 v Pekle na svět
Marii Krskové, narozené v čp. 20.
Anna Špačková, rovněž zkoušená
porodní bába z Vamberka, čp. 94,
odrodila v roce 1910 i mou babič-
ku, Boženu Hostinskou, rozenou
Krskovou.

Zpracoval:         Jiří Hostinský

Prameny:
http://mageo.cz/.chatroom/3451?
http://www.levret.cz/texty/kni-
hy/doc_predpisy

Archiválie: 
SOA Zámrsk, obec Peklo, matrika
narozených, signo 168-3174, léta
1841-1870

Zajímavosti (nejen) z radnice
● Pravidelně informujeme čtenáře VZ o bez-
pečnostní situaci v katastru města. Zprávu za
první pololetí roku 2006 nám zaslal kpt.
J. Martinec, vedoucí OOP Vamberk. V katast-
ru města bylo spácháno za uvedené období
37 trestných činů, což je méně něž loni.
Objasněno jich bylo 24. Dále bylo spácháno
33 přestupků. Vzhledem k poklesu trestné
činnosti je situace hodnocena jako velmi
dobrá.  V blokovém řízení byly uloženy za
100 přestupků pokuty v celkové výši
55.700,-- Kč. Bohužel bylo zjištěno i 9 řidičů,
kteří před jízdou požili alkoholické nápoje.
● Po vzoru ostatních měst v okolí byl i ve
Vamberku nainstalován bezpečnostní kame-

rový systém. Kamery jsou prozatím umístěny
na budově radnice, na Městském klubu soko-
lovna a na Základní škole. Kamery jsou v čin-
nosti nepřetržitě a záznam z nich je archivo-
ván 72 hodin. Na zařízení lze napojit až 16
kamer a jejich stanoviště je možné měnit dle
potřeby. Věříme, že i toto opatření přinese
jak zvýšení bezpečnosti ve městě tak pomůže
odhalit i další nešvary - zcizování či poškozo-
vání veřejné zeleně, "sprejerství", vyhazování
odpadů apod.
● Úřadovna České pojiš�ovny byla přesunu-
ta do druhého patra radnice. Pracovnice ČP
je vám k dispozici v pondělí a ve středu
vždy od 13,00 do 17,00 hod. Občané, kteří

mají problémy s pohybem po schodech,
budou obslouženi ve vestibulu radnice.
● Oslavy 100 let železnice Doudleby nad
Orlicí -  Vamberk - Rokytnice v O. h. byly za-
končeny ve čtvrtek 5.10.2006 konferencí
nazvanou Současnost a perspektivy regionál-
ních tratí, která se konala v MKS ve
Vamberku. Při této příležitosti byl na nádraží
ve Vamberku přistaven od 8,30 do 15,00 h.
služební železniční vůz s putovní výstavou
nazvanou Historie prodeje jízdních dokla-
dů na železnici. V MKS byla ve výstavní sí-
ni nainstalována část výstavy k výročí drá-
hy D-V-R z Rokytnice v O. h., týkající se
Vamberka. -ŠI-
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Ve spolupráci s firmou Computer Help a Ministerstvem informatiky ČR
pořádá Základní škola ve Vamberku dotované kurzy:

Kurzy jsou dvouhodinové, účastník hradí 100,- Kč za kurz, který si vy-
bere. Obdrží tištěnou příručku a CD s výukovým kurzem. Kurzy jsou
vhodné pro širokou veřejnost i pro seniory. Máte možnost naučit se to,
co už Vaše děti a vnoučata umí. 

Termíny:
● Jak na počítač 1) 7. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.

2)   9. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.
● Texty v počítači 1) 14. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.

2) 16. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.
●● Internet a e-mail 1) 21. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.

2) 23. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.
● Sám sobě úředníkem 1) 28. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.

2) 30. 11. 2006 16.00 - 18.00 hod.

A jak se přihlásit?
1) na telefonním čísle: 494 541 324 (ZŠ) 
2) e-mail: zastupce@zsvamberk.cz nebo www.zsvamberk.cz
3) na zelené lince: 800 800 028 v době 8.00 - 17.00 hod. (volání zdarma)
4) pomocí on-line formuláře na stránkách 

http://nppg.computerhelp.cz

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Zpráva o návštěvě
dožínkové slavnosti

O hodině přírodopisu nám pí uč. Adamcová oznámila, že jsme by-
li vybráni jako škola, která může navštívit dožínkové slavnosti
v Hradci Králové. Nabídku jsme vřele přijali, na dožínkách jsme ješ-
tě nebyli.

V pátek jsme se tedy celí natěšení sešli a očekávali, co uvidíme.
Do Hradce Králové jsme dorazili okolo desáté, s radostí jsme zjisti-
li, že součástí slavností jsou pou�ové atrakce, což mnozí z nás pova-
žovali za to hlavní.

S paními učitelkami jsme se dohodli, že budeme chodit po sku-
pinkách pod podmínkou, že neopustíme areál slavností. Nejprve
jsem se hromadně nahrnuli na atrakce, což vyčerpalo naše zásoby
peněz, a tak jsem se vydali prohlédnout si zvířata, což vlastně bylo
hlavním účelem a náplní akce. A bylo se opravdu na co koukat.
Vystavovány byly nejrůznější druhy ovcí a koz, ale i slepic, hus a ji-
ných chovných zvířat. Největší zájem vzbuzovala prasnice s dvanác-
ti malými prasátky. V jedenáct hodin bylo na programu stříhání
ovcí, což bylo opravdu zajímavé. Také jsme si zkusili ruční tkaní lá-
tek, ale to už byl čas k odjezdu. Tak rychle to uteklo.

Nasedli jsme do autobusu a pak probírali, co kdo viděl. Myslím, že
se akce všem líbila a na dožínky si klidně vyrazíme znovu.

Martin Korbel  9.A

Při autonehodě mezi Rybnou nad Zdobnicí a Vam-
berkem se nám ztratil kocour. Je béžový, mourovaný,
záda dohněda, má světle modré oči a je kastrovaný.
Odměna je 5 000 Kč. Prosíme, pomozte nám ho najít.
Telefon: 724 757 428, 495 511 708

Prodám dveře vchodové 
plastové nové

z neuskutečněné stavby, částečně prosklené, 2 ks bílé a hnědé, 
PC 9 a 22 tis. Kč, nyní 4800 a 8000 Kč. Tel.: 777106709

STARÉ 
POHLEDNICE 

DO ROKU 1945 
KOUPÍM.

TELEFON 608 420 808

Hledám 
k pronájmu 

garáž 
či stodolu.

777 895 352
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KALENDÁŘ TURISTICKÝCH 
VÝLETŮ V ROCE 2006

LISTOPAD
● sobota 11. 11. ROZLOUČENÍ S TURISTICKOU SEZÓNOU -
Lanškroun - Mariánská hora (503 m) s poutním kostelíkem Narození
Panny Marie - Moravská Třebová. Vede František Štefek.

Koncem letní turistické sezony připravuje Sdružení turistů pro své čle-
ny zajímavý program ve formě tajného turistického zájezdu. Letos na-
še poznávání, pod vedením Františka Štefka, směřovalo 25. srpna 2006
do méně známých míst naší republiky.

První upoutávka, která přilákala naše zraky z autobusu, byla
Josefovská bývalá pevnost, dnes městská památková rezervace, která je
součástí Jaroměře. Pevnost v minulosti neprokázala velký vojenský vý-
znam, často však sloužila v 19. století jako věznice mnoha politických
vězňů z Polska, Itálie, Uher. Za první světové války zde v zajateckém tá-
boře zemřelo i mnoho válčených zajatců.

Další zajímavostí našeho putování bylo město Miletín nedaleko od
Hořic. Miletín je rodištěm uznávaného básníka 19. století Karla
Jaromíra Erbena. Navštívili jsme jeho rodný domek a od průvodkyně se
dozvěděli řadu podrobností o básníkově rodině, o jeho literární činnos-
ti a hlavně o něm samotném jako o člověku. Na náměstí je pěkný
Erbenův pomník z roku 1901. V cukrárně jsme ochutnali nebo jako su-
venýr zakoupili vyhlášené perníkové Erbenovy miletínské modlitbičky,
případně i hořické trubičky.

Naše cesta dále pokračovala centrem slatinských lázní založených v roce
1885 Lázněmi Bělohrad, kde byl v třicátých letech minulého století vybu-
dován moderní lázeňský ústav pro léčbu hlavně pohybového ústrojí. Poblíž
Lázní Bělohrad se nachází obec Choteč, která je známá nejen velkými
ovocnými sady, ale i pozoruhodným zahradnictvím děděným z otce na sy-
na. Zde jsme měli možnost si prohlédnout stovky různých kaktusů i suku-
lentů roztodivných tvarů. Největší pozornost upoutávaly tzv. "živé kameny".
Každý si mohl nakoupit to, co jeho oči nebo srdíčko nejvíce zaujalo.

Polední siestu strávil každý účastník po svém ve východisku do Českého
ráje městě Jičíně. Někteří navštívili Valdickou bránu s krásnými výhledy do
okolí, jiní Rumcajsovu Ševcovnu a nebylo zapomenuto ani na kručící ža-
ludek při dobrém obědě nebo alespoň při kávě a nějakém tom mlsu.

Vyvrcholením tajného výletu byla pro všechny velmi pěkná prohlídka
zámku Staré Hrady. Nachází se poněkud stranou turistických cest na
jižním okraji Českého ráje. Původně byl podle pověstí ve 13. století go-
tickou tvrzí zvanou Stará v majetku řádu templářů. Od 14. století už byl
vybudován honosný zámek s podzámčím a velkým nádvořím s krásnou
kašnou. Od 17. století docházelo k rychlému střídání majitelů, postup-
nému zadlužování a celkovému chátrání. Po druhé světové válce byl
předán do majetku obce Staré Hrady a v 60. letech minulého století od-
souzen k odstřelu. Zásluhou předsedy MNV učitele Vladimíra Holmana
a vlny dobrovolných záchranářů - místních občanů, brigádníků, stu-
dentů, důchodců a stovek trampů došlo ke zrestaurování podstatné čás-
ti zámku, který dnes slouží k mnoha různým činnostem.

Byla zde vybudována krbová síň, svatební síň, recepční síň, kde se od
80. let ustálil každoroční cyklus výstav obrazů, koncerty, recitační po-
řady, loutková představení či besedy s významnými osobnostmi aj. I my
jsme měli štěstí, že právě v době naší návštěvy probíhala vernisáž ma-
líře Františka Tůmy, který zde vystavoval obrazy moderního pojetí
krajinomalby a kolážových děl. Ale více než toto moderní umění nás
zaujala Výstava barevné litografie Adolfa Borna v galerii zámku. Druhé
poschodí zámku využívá Památník národního písemnictví. Největší část
slouží jako literární archiv našich významných spisovatelů, básníků
a dalších kulturních pracovníků. Je zde otevřena pracovna a knihovna
básníka Jaroslava Vrchlického, dále pracovny spisovatelů Aloise Jiráska
a Elišky Krásnohorské. V areálu zámku jsou instalovány i jiné sbírky,
např. nábytek z pracoven různých významných osobností našeho kul-
turního života. Díky Osvětové besedě ve Starých Hradech byla zacho-
vána vzácná památka naší historie.

Po tomto kulturním zážitku jsme skončili u mnohem prozaičtějšího, ale ne-
méně příjemného zážitku v Sadové U kanonýra Jabůrka při společné chutné
večeři. Sláva, nazdar výletu, nezmokli jsme, už jsme tu.  Danuše Kubcová

Zákon 166/1999 Sb.,o veteri-
nární péči a o změně některých
souvisejících zákonů (veterinární
zákon), ve znění pozdějších před-
pisů v § 4 odst. 1 písmeno a/ sta-
novuje  povinnosti: cituji:
"chov včel provozovat v prostředí
a podmínkách, které vyžadují je-
jich biologické potřeby, fyziolog.
funkce a zdravotní stav včelstev",
písmeno b/ -  "sledovat zdravotní
stav včelstev, v odůvodněných pří-
padech včas zajistit odbornou ve-
terinární pomoc",
písmeno c/"bránit vzniku a šíření
event. vzniklé nákazy"

Krajská veterinární správa při
neplnění povinností včelaře uklá-
dá fyzickým osobám podle § 71
odst. písm. a/ téhož zákona poku-
tu do výše 10.000,- Kč.

Evidenci včelstev ukládá v § 2
písmeno a/ zákon 154/2000 Sb.,
o šlechtění , plemenitbě a eviden-
ci hospodářských zvířat a o změně
některých souvisejících zákonů
(plemenářský zákon) ve znění po-
zdějších předpisů, toto blíže řeší
prováděcí vyhláška č. 136/2004
Sb., v § l odst. 2 písmeno b/ a v §
82, stanoví se podrobnosti ozna-
čování zvířat, evidence hospodář-
ství a osob stanovených plemenář-
ským zákonem. (vždy k l. září ka-
lendářního roku  podat hlášení  do
Ústavu evidence hospodářských
zvířat Hradiš�ko pod Medníkem).

Velmi závazné povinnosti včela-
řů vyplývají ze zákona 326/ 2004
Sb., o rostlinolékařské péči a o
změně některých souvisejících zá-
konů, ve znění pozdějších předpi-
sů / dále jen zákon/, v § 51 odst.
8 písmeno a/ a vyhlášky  č. 327/
2004 Sb., o ochraně včel, zvěře,
vodních organismů a  dalších ne-
cílových organismů při použití pří-

pravků na ochranu rostlin /dále
zákon/. Zákon a prováděcí vy-
hláška stanovují každému chova-
teli včel, oznámit každoročně pří-
slušnému obecnímu úřadu do
konce února umístění trvalých
stanoviš� včelstev, nové umístění
včelstev oznámit písemně přísluš-
nému obecnímu úřadu nejpozději
pět dnů před jejich přemístěním
a pokud nové umístění nebude
v zastavěné části obce připojí situ-
ační náčrtek s označením stano-
viště včelstev, mimo zastavěnou
část obce musí být stanoviště
označeno žlutým rovnostranným
trojúhelníkem o délce strany l m
v horizontální poloze.

Při nesplnění výše uvedených
povinností hrozí chovateli včel ze
zákona podle § 78 odst. 3, písme-
no c/ bod 4, pokuta do výše
40.000,- Kč.

Obecní  úřady přijímají písemné
údaje od chovatelů včel o umístě-
ní včelstev  na základě ustanovení
§ 51 odst. 8 zákona  a  jsou po-
vinny je předat ošetřovatelům a
uživatelům pozemků, aby nedošlo
k poškození včelstev v souvislosti
s postřiky zemědělských kultur. 

Připomínáme Vám tyto povin-
nosti, které  by  sice měly být  již
vžité v podvědomí včelařů, ale
máme  zprávy, že se  tak neděje.

V souvislosti  s výskytem  moru
včelího plodu,  bylo vydáno naří-
zení Krajské veterinární správy
pro Královéhradecký kraj  s mimo-
řádnými veterinárními opatřeními
při výskytu nebezpečné nákazy
"moru včelího plodu". Jeho  výskyt
se rozšiřuje a ochranné pásmo
5 km  od  ohniska  nákazy zasáh-
lo do katastrálního území Peklo
n.Zd., Vamberk, Merklovice a
Záměl.                            MK.ŽP.

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ

Povinnosti včelařů

NOVÃ OTEVÿEN¡ 

AUTOOPRAVNA 
START - TOM¡ä PETR¡äEK

b˝val˝ are·l Masny - hornÌ z·vod

● opravy vöech voz˘ 
- osobnÌch, dod·vkov˝ch  i n·kladnÌch - p¯ev·ûnÏ IVECO

● gener·lnÌ opravy motor˘, 
p¯evodovek a rozvodovek
● opravy vst¯ik. Ëerpadel 

a kompletnÌ servis DIESEL motoru
● p¯Ìprava na STK
● v˝mÏna olej˘ Q8

Telefon: 731 416 312
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"To, že čas rány hojí, je jenom pouhé zdání, 
stále je v srdci bolest a tiché vzpomínání."
● Dne 26. října uplyne 5 smutných let, kdy nás na-
vždy opustila naše milá babička a prababička paní
ANTONIE MALCOVÁ z Vamberka.

S láskou vzpomínají vnuk Zdeněk 
s manželkou a pravnuci Zdeněk a Vojtěch.

● Dne 26. října tomu bude 5 let, kdy dotlouklo předobré srdce naší
maminky a babičky paní ANTONIE MALCOVÉ z Vamberka. Kdo
jste ji znali a měli rádi, vzpomeňte s námi. 

S láskou vzpomínají dcery Ludmila, Antonie, Eva 
a syn Václav s rodinami.

● Dne 4. října 2006 uplynulo 8 roků, co nás
opustila moje manželka, maminka, paní ALENA
MOTYČKOVÁ z Vamberka.

Za Vaši tichou vzpomínku děkují 
manžel, synové, Pavla a Adélka.

● Dne 3. října uplyne 10 let, kdy nás navždy
opustila naše drahá maminka, paní MARIE
ŠTAJNEROVÁ z Merklovic. Kdo ji znal, vzpo-
meňte s námi.

S láskou vzpomínají děti
s rodinami a manžel

● Děkuji všem spolubydlícím za přání k mým narozeninám, zástup-
kyním Sboru pro občanské záležitosti, manželům Martě a Jaroslavu
Vyskočilovým z Pekla a bývalým spolupracovníkům z Řetězů
Vamberk za milou návštěvu.           Stanislav Jánský, Vamberk

● Touto cestou bychom rády poděkovaly bývalé ředitelce MŠ
Jugoslávská paní IVANĚ SLÁDKOVÉ za její práci a příkladné ve-
dení školky. Vyjadřujeme lítost nad jejím odchodem a přejeme jí
hodně štěstí a úspěchů v jejím soukromém i pracovním životě. Náš
dík rovněž patří paní učitelce Martě Morávkové za její přístup k na-
šim dětem.     Rodiče a děti ze školky na Jugoslávské ulici.

telefon: 494 541 484, e-mail: mestsky.klub@vamberk.cz
www.vamberk-city.cz

PROGRAM ŘÍJEN - LISTOPAD 2006

Po ukončení výstavy 3. Bienále české krajky ve Vamberku
bylo udělena poslední cena této prestižní krajkářské sou-
těže - Diplom sympatie. Návštěvníci výstavy dali největší
počet hlasů dílu Francouzská zahrada, jehož autorkou
je Světlana Pavlíčková. Srdečně gratulujeme.

● 11. října v 8.30 a v 10.00
hodin
VZNIK A VÝVOJ ČESKÉ POPU-
LÁRNÍ HUDBY
Hradecká skupina NADORAZ
Hudebně-výchovně vzdělávací
pořad pro I. a II. st. ZŠ.
Vstupné 20 Kč.
● 13. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY
Vstupné 20 Kč.
● 20. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY
Vstupné 20 Kč.
● 25. října v 19.30 hodin
ČTYŘI POKOJE DO ZAHRADY 
Divadelní představení o čtyřech
podobách lásky, čtyřech pohle-
dech do světa zamilovaných, pod-
vádějících i podváděných. O lásce
laskavé, vášnivé, vražedné, pře-
kvapivé a překvapující s detektiv-
ní zápletkou.
Hrají: P. Filipovská, J. Kačer, J.
Révai, J. Brejchová, D. Morávko-
vá, A. Kačerová, J. Ptáčník.
Vstupné 150 Kč.
● 27. října v 18.30 hodin
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY - prodloužená.
Vstupné 30 Kč.      

● 2. listopadu v 8.30 hodin a
v 10.00 hodin
HAM, HAM, ANEB VELKÝ HLAD
JÁ MÁM
Pohádková komedie z produkce
Divadýlka z pytlíčku. 
Děj se odehrává na louce plné
květin a broučků. Jejich klidný ži-
vot velká hladová obří housen-
ka... O tom, že všechno dobře do-
padne, se malý i velký divák pře-
svědčí sám. Vstupné 20 Kč.
● 3. listopadu v 18.30 hod.
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY. Vstupné 30 Kč.
● 10. listopadu v 18.30 hod.
KURZ TANCE A SPOLEČENSKÉ
VÝCHOVY. Vstupné 30 Kč.
● 11. listopadu ve 20.00 h.
BLADEX - rocková zábava.
Vstupné 50 Kč.
● 14. listopadu v 10.00 h.
TAJNÝ DENÍK ADRIANA MOLEA
Divadlo Drak  
Když anglická novinářka a proza-
ička Sue Townsendová psala no-
velu "Tajný deník Adriana Molea"
netušila, jakým se kniha stane "tr-
hákem". Příběh obletěl svět, byl
přeložen do 27 jazyků a stal se
podkladem mnoha divadelních i
filmových zpracování. 
Vstupné 20 Kč. 

FOTOGRAFICKÁ SOUTĚŽ 
"CVAKNI A VYHRAJ"

V rámci kampaně na podporu třídění a recyklaci odpadů Čistá
obec, čisté město, čistý kraj byla vyhlášena fotografická soutěž
"CVAKNI a VYHRAJ".

Do soutěže se může zapojit každý, kdo pořídí veselou, vtipnou, ku-
riózní či jinak zajímavou fotografii s tématikou recyklace nebo třídě-
ní odpadů, kterou zašle na adresu cvakni@cistykraj.cz. Nejlepší
a nejvtipnější práce pak budou odměněny zajímavými cenami.

Fotografie zasílejte do 30. listopadu tohoto roku na výše uvede-
nou e-mailovou adresu. Vyhlášení konečných výsledků soutěže
a předání cen proběhne do 31. prosince 2006. 

Informace k soutěži včetně přihlášky najdete na internetových
stránkách projektu: www.cistykraj.cz. Na těchto stránkách také bu-
dou uveřejňovány ukázky zaslaných fotografií  včetně hodnocení
a konečných výsledků soutěže. 

Hlavními cenami v soutěži jsou: digitální fotoaparát, mobilní
telefon s fotoaparátem a fotoalba. Pro autory ostatních snímků je
připravena řada dalších zajímavých cen. Ocenění výherci budou
pozváni na slavnostní vyhlášení výsledků a předání cen, které se
uskuteční v prosinci letošního roku v Hradci Králové.

Informace o soutěži na  www.cistykraj.cz. Adresa pro
zasílání soutěžních fotografií cvakni@cistykraj.cz

PODĚKOVÁNÍ

VZPOMÍNKA
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Před letošní sezónou jsme si
po úspěších v minulých sezó-
nách, dali za cíl bojovat o před-
ní příčky. Myslím, že se nám to
podařilo a obsadili jsme pěkné
třetí místo (viz tabulka).

Mistrovská utkání družstev se
hrají ve složení: 4 muži a 2 ženy.
Každý odehraje své utkání ve
dvouhře a potom se hrají 2 muž-
ské čtyřhry a jedna čtyřhra žen.
O úspěchu týmu stejně rozhodu-
jí individuální výkony jednotliv-
ců, které dále shrnuji.

Jedničkou našeho týmu je Petr
Ryba. Svou roli však zvládl
skvěle. Nastoupil do všech 7
zápasů. Ve dvouhrách vyhrál 5
zápasů a ve čtyřhrách dokonce
neprohrál ani jedno utkání! To
je opravdu skvělá bilance, ob-
zvláště, když si uvědomíme, že
nastupuje proti nejlepším hrá-
čům ze soupeřících týmů.
Jednoznačně nejúspěšnější hráč
našeho týmu.

Na druhé pozici nastupoval
Jiří Bolehovský. Vzhledem k je-
ho pracovišti v Praze, nastoupil
pouze ke 3 zápasům. Přesto má
aktivní bilanci, když 2 utkání
vyhrál, jak ve dvouhře tak čtyř-
hře.

Trojkou týmu je kapitán druž-
stva Petr Lipovský. Nastoupil do
všech sedmi utkání, kde 4 hrál
jako druhý hráč a svou druhou
nejlepší bilancí v týmu potvrdil
své kvality a zkušenosti. 5 zápa-
sů vyhrál, jak ve dvouhře tak ve
čtyřhře.

Jako čtvrtý (popř. 3.) hráč na-
stupoval Jiří Tamáš, který dosa-
huje výborné individuální vý-
sledky ve veteránech (2. místo
v ČR). Své vystoupení mezi
"mladými" bere jako přípravu na
celostátní, popř. mezinárodní
turnaje ve veteránech. I on svý-
mi zkušenostmi přispěl čtyřmi
výhrami ze šesti zápasů a 5 ví-
tězstvími ve čtyřhře.

Na pozici pátého (4.) hráče na-
stupoval Vladimír Konečný. Přes
pracovní vytížení v Praze, které
mu nedovoluje příliš trénovat,
i on docílil aktivního výsledku.  5
zápasů, 3 výhry, jak ve dvouhře
tak ve čtyřhře.

Mužská část týmu dopadla ve-
lice dobře a dokonce v zápase
proti 1. postupujícímu LTC Je-
víčko byl výsledek mužů 3:3.

O něco hůře na tom byly naše
ženy. Ale musíme si uvědomo-
vat, že obě naše hráčky pracují
v Brně a Praze a tím bohužel ne-
byl prostor pro kvalitní trénink.

Jedničkou ženské části muž-
stva byla Lucie Bočková.
Nastoupila do všech sedmi utká-
ní a z toho 2 vyhrála, jak ve
dvouhře tak ve čtyřhře.

Dvojkou byla Lucie Hudcová
(r. Tamášová). Ta také nastoupi-
la ke všem zápasům s výsledkem
1 výhra ve dvouhře a 2 výhry ve
čtyřhře. Musím uznat velkou

smůlu této hráčky, protože se-
hrála 4 vyrovnané 3-setové bit-
vy, které bohužel skončily výhra-
mi soupeřky. Doufám, že bude
mít v příští sezóně více štěstí.

Do budoucna bychom rádi zo-
pakovali tento výsledek. Na po-
stup bychom museli tým posílit
o nějaké kvalitní hráče. Jelikož
si vybavení (což považuji za
samozřejmé), ale i zimní přípra-
vu, hradí každý sám (pronájmy
haly apod.), na což každý hráč
nemá finance, nevím, co by-
chom hráčům z jiných klubů na-
bídli, kromě radosti ze hry v
kvalitní soutěži.

Náš tým hraje jako jediný z
okresu krajskou soutěž a z této
pozice hodnotím výsledek týmu
jako velice dobrý a myslím, že
hrou i svým vystupováním dob-
ře reprezentuje město Vamberk.

Vedoucí týmu
Petr Lipovský

Složení týmu 2006 zleva: Vladimír Konečný,
Petr Ryba, Petr Lipovský, Lucie Bočková, Jirí
Tamáš, Lucie Hudcová (r. Tamášová)

Jiří Bolehovský

Zhodnocení tenisové sezony družstev 2006 (registrovaní)
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Vrcholem oslav 100 let kopané ve
Vamberku byl zápas bývalých hráčů Baníku
Vamberk s fotbalovým klubem Amfóra.

Vamberecký fotbal slaví v letošním roce
kulatou stovku. Na městském stadionu
jsme přivítali vzácného a slavného gratu-
lanta, kterým je fotbalový klub Amfora
Praha, se všemi kulturními hvězdami a bý-
valými slavnými fotbalisty let minulých v
čele s mistry Evropy z roku 1976 Karolem
Dobiášem a Františkem Veselým.

Exhibiční utkání se uskutečnilo 10. září.
Za překrásného počasí a před skvělou ná-
vštěvou okolo 1 500 diváků byl k vidění
plný tucet pěkných gólů a řada úsměvných
momentů. O nejkrásnější gól se zasloužil
nejmenší hráč na hrací ploše Roman
Skamene. Další branky hostujícího mužstva
vsítili Standa Hložek, František Jakubec,
Karol Dobiáš a 2x Vlá	a Hruška. V mužstvu
domácích, bývalých hráčů Vamberka, se

především střelecky uplatnil MUDr. Libor
Janeček se třemi trefami a o další góly se
postarali Lá	a Mráz, Tonda Olšavský
a Vašek Tyč. I když nešlo o výsledek, skon-
čilo utkání nerozhodně 6:6. Zápas za soud-
cování populárního rozhodčího Pavlína
Jirků tedy nakonec nemělo vítěze, i když
právě rozhodčí pečlivě hlídal remízový stav
a v těžkých chvílích Amfory pomohl hos-
tům. V takovémto klání to však patří k věci
a nikdo v tom nehledal nic vážného.

O pobavení všech zúčastněných, za dopro-
vodu baviče Petra Novotného, se nejvíce sta-
ral herec Roman Skamene a zpěvák Martin
Tankwey. Slavnostní výkop provedla zpěvač-
ka Jitka Zelenková s přihrávkou starostovi
města Vamberk Ing. Jiřímu Mazúchovi.

Bylo to překrásné dopoledne, s vynikající
atmosférou a krásným zážitkem, tak jak si
to rozhodně vrchol oslav století fotbalu ve
Vamberku zaslouží. 

Součástí fotbalové neděle bylo i utkání
ještě starších hráčů Vamberka se starou gar-
dou FC Bohdíkov, kde bylo k vidění rovněž
mnoho pěkného.

Za možnost uspořádání těchto oslav
a především za utkání s Amforou je třeba
poděkovat všem sponzorům, kteří přispěli
na oslavy fotbalu ve Vamberku zvláště
Městu Vamberk a jeho představitelům, fir-
mám UNIPRINT Rychnov nad Kněžnou,
GAPA Vamberk a Správa sportovních zaří-
zení Vamberk. Za přípravu všech akcí je tře-
ba poděkovat komisi pro přípravu oslav
a všem zainteresovaným, kteří se podíleli
na vydání almanachu 100 let kopané ve
Vamberku. 

Přejme celému fotbalovému oddílu ve
Vamberku, aby v následujícím století dosá-
hl ještě větších úspěchů, než tomu bylo do-
posud.   

Stanislav Barvínek

Oslavy 100 let kopané ve Vamberku
Baník - Amfora 6:6. Legenda Slávie Franišek Veselý ohrožuje branku Vamberka

Přátelské utkání Vamberk - Bohdíkov 2:5. Ani "Mexičan" už nezmírnil prohru Baníku.


